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служебното правителство 
е антисоциално, заяви лиде-
рът на БсП корнелия нинова. 
“Преди месец те излъгаха, че 
всички мерки за подкрепа на 
хората ще бъдат продължени. 
Обявяват намерения, че някой 
ден, не се знае кога, ще по-
могнат с изграждане на нови 
веи-та, които ще поевтинят 
енергията. това е цинизъм”, 
коментира тя.

“Отнемат малката социал-

на подкрепа, която осигурих-
ме заради скъпото гориво и я 
заменят с обещания за след 
5-10 г. Замразяват доходите 
на работещи бедни и млади 
семейства, замразяват социал-
ните плащания, за да платят 
за самолети, които ще дойдат 
след 5-10 г. толкова антисо-
циално правителство не сме 
имали отдавна!”, категорична 
е нинова.

“не внесоха бюджет за 

2023 г., защото щяхме да 
спрем тези решения. но още 
не е късно. Призовавам парла-
ментарните  партии за разум и 
социална чувствителност. Да 
се обединим и да дадем отпор, 
като приемем решения за под-
крепа на хората през зимата. 
има възможност за такива без 
да изправяме държавата пред 
финансови рискове”, катего-
рична е нинова.

според финасовия минис-

тър Росица велкова служебно-
то правителство не трябва да 
внася проектобюджет за след-
ващата година. тя определи 
предложенията за минимална 
заплата от 850 лв. като резки, 
драстични и прекомерни, и се 
обяви срещу повишаването й. 
всяко увеличение от 10 лв. в 
нея води до влошаване на сал-
дото по бюджета с около 50 
млн. лв., оплака се велкова.

Обещанията - 
в лъжи

Губим 100 млн. евро за зеления преход

Служебният кабинет
е антисоциален
СпоредфинансовияминистърРосицаВелковаувеличението
от850лв.наминималнатазаплатабиломного„рязко,
драстичноипрекомерно”
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България губи 100 млн. евро от парите, отпускани от ЕС за зеления 
преход у нас. Парите няма да дойдат, защото страната ни още не е 
предала в Брюксел ОП”Региони в растеж”.

язко и прекомерно било увели-
чението на минималната заплата от 
710 лв. на 850 лв. така коментира 
служебният министър на финансите 
Росица велкова одобреното от соци-
алната комисия предложение на БсП 
за вдигане на минималните доходи.

А не е ли рязък скокът на цените, 
г-жо велкова? или просто ви е труд-
но да си представите как се живее с 
минимална заплата в днешно време? 
инфлацията за октомври е 18,7%, а 
за ноември - 17,6% на годишна база. 
не е ли редно да има компенсации 
на това поскъпване и за хората с ми-
нимални доходи? и къде останаха 
обещанията, че мерките за подкрепа 
на българите ще останат? Превърна-
ха се в чиста лъжа. Лъжа, която ще 
раздува инфлацията още и още.

850 лв. са грубо 420 евро, колко-
то са компенсациите за безработица 
в някои европейски страни като ис-
пания. А България продължава да 
рови дъното по доходи.

Мераците на служебното прави-
телство да ореже социалната про-
грама при удължаването на бюджет 
2022 г. е обяснимо, но не и оправда-
но. според служебните министри и 
техният говорител Антон кутев “със 
социални разходи война не се пече-
ли”. къде им се привижда война на 
служебните, е отделен въпрос. ва-
жното е да има достатъчно милиарди 
за безсмислени сделки за изтребите-
ли. например. 

Р

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 12

Снимкабта

баСът димитър 
Станчев -
50 Години
на Сцената

Вкадър

Възрастни и деца се забавляват на най-голямата ледена пързалка на Балканите 
около Паметника на Съветската армия в Княжеската градина в София

Стр. 3 и 4

около 300 000
бълГари
работят
След пенСия

няма да
изключваме
телефоните
в Самолета

30 на Сто 
от децата 
пътуват,
за да учат

корнелиянинова:

образованието 
през 2022 Г. -
навакСване и 
липСа на реформа
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Различията в заплатите и 
възможностите за работа по 
градове и региони превръщат 
все повече българи в трудови 
мигранти. половин милион 
души пътуват редовно за работа 
в друго населено място, неряд-
ко и в друга област. 

54 080 или 30,7% от учени-
ците пътуват всеки ден, за да 
учат извън населеното място, 
в което живеят. 96,7 на сто от 
тях се придвижват към градове-
те, а 3,3% - към селата на дру-
ги области. 122 360 малчугани 
или 69,3% от всички мобилни 
учащи се пътуват до населени 
места на територията на облас-
тта, в която живеят. преоблада-
ващата част от тях - 83 на сто 

учат в градовете, а останалите 
- в селата на областта. Това по-
казват данните на националния 
статистически институт.

най-висок е абсолютният 
брой и относителният дял на 
децата, които учат в същото 
населено място, в което живеят 
- 610 621 или 75,1%). Учащите, 
които пътуват извън страната, 
са 4 242, или 0,5%.

най-много пътуват извън гра-
ниците на областта, в която живе-
ят, децата от перник - 57,6 но сто, 
и от София - 53,7%. най-малко са 
те в областите пловдив - 13,5%, 
и велико Търново -18,9%. Сред 
най-малките учащи на възраст 
до 9 години преобладават деца-
та, които живеят и учат в едно 

и също населено място - 86,4%. 
пътуват, за да учат, 12,8 на сто, 
а предимно вкъщи учат 0,8% от 
малчуганите.

делът на пътуващите, за да 
учат, се увеличава с нараства-
нето на възрастта. при децата 
от 10 до 19 навършени години 
той е 21,7%, а при учащите на 
възраст 20 - 29 навършени годи-
ни достига 43,4%. най-висок е 
делът на учещите предимно от 
вкъщи при лицата във възрасто-
вите групи 20 - 29 и 30 и повече 
навършени години - съответно 
12,5 и 12,3 на сто.

около 494 719 лица пътуват 
всекидневно или по-рядко от 
собственото населено място до 
населеното място, в което ра-

ботят. всекидневните трудови 
мигранти представляват 18,6% 
от всички заети лица на възраст 
15 и повече навършени години. 
от тях в селата живеят 262 238 
души, или 53,0%, а в градовете-
232 481, или 47%. преобладават 
мъжете, които са 56,9%, в срав-
нение с женитеот всички трудо-
ви мигранти.

най-голям е потокът от тру-
дови мигранти от селата към 
градовете-близо 220 хил. заети 
лица, или 44,6%. втори по об-
хват е потокът между градо-
вете - съответно 170 хил., или 
34,4%. пътуващите от градове-
те към селата съставлява 12,6% 
или 63 хил. най-малко заети 
пътуват, за да работят, между 
селата - 42 000 души, или 8,4% 
от всички пътуващи.

най-използваният вид транс-

порт сред трудовите мигранти е 
лек автомобил. по този начин 
се придвижват до работното си 
място 350 000 души, или 70,8% 
от трудовите мигранти. на вто-
ро място се нареждат пътува-
щите с автобус или маршрутно 
такси, които съставляват 160 000 
или 32,4%. Значително по-малко 
предпочитан е железопътният 
транспорт. С влак пътуват 17 
хил. лица, или 3,5% от трудови-
те мигранти.

най-висок е относителни-
ят дял на трудовите мигранти, 
пътуващи извън границите на 
областта, в която живеят, в об-
ластите перник - 77,2% и София 
-61,8% на сто, което може да се 
обясни с близостта на тези об-
ласти до столицата. най-нисък 
е този дял в областите пловдив 
- 8,9%, и Бургас -96 на сто.

След три удължения заседания, първите две от 
които завършили след полунощ, парламентът прие 
окончателно на второ четене промените в Изборния 
кодекс (Ик). по време на среднощното заседание в 
четвъртък прозвуча и националният химн по предло-
жение на “възраждане”.

Беше върната възможността да се гласува по из-
бор - с хартиена или с машинна бюлетина. Гласуване-
то ще е зад паравани, а не в “тъмни стаички”, решиха 
депутатите. Бюлетините от машинното гласуване ще 
се броят от СИк заедно с хартиените бюлетини, а 
протоколът от машината няма да се прилага към този 
на комисията. Броят на мандатите ще се определя на 
база последното преброяване на нСИ, а не на база 
ГРАо, както беше прието първоначално по предло-
жение на дпС.

депутатите запазиха записа на район “Чужбина”, 
но решиха да се прилага от 1 януари 2025 г. остана 
изискването за подадени 40 заявления, за да бъде съз-
дадена секция зад граница, а не предложените първо-
начално 100 заявления.

ЦИк, подпомагана от министъра на електронното 
управление, ще предоставя достъп до изходния код и 
документацията на електронната система за машинно 
гласуване. в т.ч и всички други софтуерни инстру-
менти, приложими в изборния процес - за въвеждане 
на данни и изчисляване на резултата, на лица, посо-
чени от партиите и коалициите, получили над 4% от 
действителните гласове на последните парламентар-
ни избори, решиха още депутатите.

парламентът прие и поредица от редакционни 
поправки, сред които всяка от партиите и коалици-
ите да могат да посочат не повече от три лица, кои-
то да имат достъп до изходния код и документация, 
предоставяна от ЦИк. достъпът се предоставя 10 
дни преди изборния ден. ЦИк ще експеримент със 
защитена хартия за бюлетини за машинно гласуване 
в срок до три седмици след приемане на този закон, 
прие парламентът.отменено беше експериментално-
то електронно гласуване.

президентът Румен Радев коментира още, че ще 
реши дали да наложи вето върху промените в Избор-
ния кодекс, след като  се запознае в детайли с него

Расте броят на хората, 
които продължават да ра-
ботят и след пенсионира-
нето си. последните дан-
ни на Стопанската камара 
показват, че близо 300 000 
са пенсионерите, които 
или са напуснали работа 
и след това са се върнали, 
или продължават да уп-
ражняват професията си. 
в секторите, в които има 
най-много трудово заети 
пенсионери, са прерабо-
твателната промишленост, 
образованието и здравео-
пазването. 

една от причините за 
това е липсата на работ-

на сила, която се усеща 
в почти всички сфери на 
икономическия живот, а 
липсата на висококвали-
фицирани специалисти се 
отразява пряко на конку-
рентоспособността на бъл-
гарските компании. Само 
за десет години, според 
последното преброяване 
на населението, броят на 
трудоспособното населе-
ние в България е намалял 
с 415 000 души.

положителната тен-
денция на удължаване на 
средната продължител-
ност на живота води до 
увеличаване и на трудовия 

живот. За 2022 г. в Бълга-
рия право да придобият 
пенсия за осигурителен 
стаж и възраст имат мъже-
те, които са навършили 64 
г. и 5 месеца със стаж 39 
години и 2 месеца, и же-
ните, които са достигнали 
61 години и 10 месеца със 
стаж 36 години и 2 месе-
ца. плавно до 2037 г. по 
критерия възраст двата 
пола ще се изравнят и ще 
се пенсионират на 65 го-
дини.  

общият брой на пенси-
онерите, които получават 
пенсии, е 2 303 988 души. 
Тези, които са с доходи 

под линията на бедност от 
413 лева за 2022 г., са 306 
460 души. 

общият брой на пен-
сионерите с пенсии за 
трудова дейност през 
октомври 2022 г. е 1 974 
973. в резултат на преиз-
числението от 1 октомври 
увеличение на доходите 
от пенсии са получили 894 
249 лица. Средното уве-
личение на изплатената 
пенсия е 123,71 лева или 
15,2%. около 70 на сто от 
пенсионерите са получили 
увеличение над 50 лв.

Коментар на стр. 8

община “Тунджа” отпечата 400 пока-
ни за традиционния си коледен бал. Бла-
готворителната кампания се провежда за 
14-а поредна година, като дори и по време 
на пандемията са набирани средства.

поканата за бала струва 50 лева и не е 
променяна през годините, уточни кметът 

на община Тунджа Георги Георгиев. на-
браните средства от тяхната продажба са 
част от фонда за набиране на средства  на 
фонд за подпомагане на изявени ученици и 
студенти. Голяма част се използва и за ле-
чение на деца и младежи, жители на общи-
ната. във фонда са постъпили над половин 

милион лева. Средствата се набират и по 
време на бала, чрез благотворителен търг 
с предмети на изкуството, ръчно израбо-
тени сувенири и кулинарни специалитети. 
Близо 77 000 лева бяха събрани по време 
на изявата през миналата година

общината обяви конкурс за най-кра-

сива външна коледна украса на домовете 
на хората от тунджанските села. всеки 
жител може да участва в надпреварата 
със снимки, които ще бъдат публикувани 
на официалната фейсбук страница на об-
щината. победителите ще бъдат обявени 
на 9 януари 2023 г.

снимкаБТа

Мъж подбира книги, изхвърлени до кофите за смет в столичния квартал “Лозенец”

30% от децата пътуват всеки 
ден, за да учат на друго място
най-многотрудовимигрантиимаотПерникисофия

Все повече българи работят след пенсия

Община „Тунджа” организира благотворителен коледен бал

НС одобри окончателно 
промените 
в Изборния кодекс 
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Служебното правителство 
е антисоциално, написа лиде-

рът на бСп корнелия нинова 
в социалната мрежа. възмуще-

нието е изразено по повод обя-

веното мнение на министъра 
на икономиката и индустрията 
никола Стоянов, че служебно-

то правителство на президента 
румен радев спира отстъпката 
от 25 ст. на литър гориво. 

“преди месец излъгаха, че 
всички мерки за подкрепа на 
хората ще бъдат продължени. 
обявяват намерения, че някой 
ден, не се знае кога, ще по-

могнат с изграждане на нови 
веи-та, които ще поевтинят 
енергията. Това е цинизъм. 
отнемат малката социална 
подкрепа, която осигурихме 
заради скъпото гориво и я за-

менят с обещания за след 5-10 
г.”, коментира нинова.

“Замразяват доходите на 
работещи бедни и млади се-

мейства, замразяват социал-

ните плащания, за да платят 
за самолети, които ще дойдат 
след 5-10 г. Толкова антисо-

циално правителство не сме 
имали отдавна. Сега разбрахте 
ли защо не внесоха бюджет 
за 2023 г.? Защото щяхме да 
спрем тези решения”, подчер-

тава нинова. но още не е къс-

но, уточнява тя. нинова при-

зовава другите парламентарни 

партии за разум и социална 
чувствителност. 

“да се обединим и да дадем 
отпор, да приемем решения за 
подкрепа на хората през зима-

та. има възможност за такива 
без да изправяме държавата 
пред финансови рискове”, ка-

тегорична е нинова.
“липсата на нов бюджет за 

догодина и замразяването на 
социалните плащания ще за-

сегне и  хората с увреждания 
въпреки инфлацията и пос-

къпването на живота. Това оз-

начава означава да ги обречем 
на лишения, мизерия и страда-

ния”, заяви депутатът от “бСп 
за българия” и бивш социален 
минсистър георги гьоков от 
трибуната на нС по повод 3 
декември-международния ден 
на хората с увреждания. 

“Факт е че у нас хората с 
увреждания продължават да 
са тежко дискриминирани по-

ради липса на достъпна сре-

да в обществени и жилищни 
сгради, транспортни средства, 
спортни, културни, образова-

телни и развлекателни обек-

ти, както и в редица области 
на живота като образование, 
здравеопазване, заетост, со-

циални и други услуги, дос-

тъп до правосъдие”, подчерта 
гьоков. 

“С тази убеденост при 

участието си в предишното 
редовно управление си поста-

вихме амбициозни задачи и 
като че ли най-амбициозните 
бяха в сферата на социалната 
политика. Успяхме да под-

крепим семейства с деца, до-

макинства, пенсионери, хора 
с увреждания, българи, които 
не се справят сами с живота с 
22 млрд. лв., а политиките и 
средствата бяха насочени към 
хората. Започнахме да възста-

новяваме справедливостта и 
доверието в социалните сис-

теми”, припомни гьоков. “в 
държавния бюджет за 2022 г. 
размерът на средствата за под-

крепа на хората с увреждания 
е увеличен с 39,8% или с над 
280 млн. лв. спрямо средства-

та за 2021 г. Сега обаче слу-

жебното правителство иска 
да я замрази тази подкрепа”, 
обясни той.

“благодарение на участи-

ето на бСп в предишното ре-

довно правителство месечната 
финансова подкрепа за хората 
с увреждания беше увеличе-

на с 10,7%. броят на хората, 
които я получават сигурно 
вече стигна 670 000. имаме и 
увеличение от 16,7 % за час 
предоставена лична помощ”, 
коментира гьоков.

Според него беше одобрен 
план за действие за периода 
2022-2027 г. за изпълнение 
на националната стратегия за 
дългосрочна грижа насочен 
към осигуряването на подкре-

па в домашна среда на хора с 
увреждания и възрастни, ко-

ито не могат да се обслужват 
сами, поясни той. 

“Това става чрез разви-

тие на качествени и достъп-

ни социални и интегрирани 
здравно-социални услуги и 
подкрепа за над 8300 хора с 
увреждания и възрастни, ко-

ито не могат да се обслужват 
сами”, коментира гьоков.

СРешение№98от8октомври2022г.На-
ционалниятсъветнаБСПсвиквазаседание
на 50-ия конгрес на БСП на 11-12 февруа-
ри2023 г., от10:00часавзала№3наНа-
ционалниядворецнакултурата,София,при
следниядневенред:

1. Политически доклад на председателя
наБСПКорнелияНиновапредзаседанието
на50-ияконгреснаБългарскатасоциалис-
тическапартия.

2. Основни насоки за разработване на
новаПрограманаБСП.

3.КонцепциязапроменивУставанаБСП
иорганизационнареформа.

4.ПодготовказаучастиенаБСПв“Мест-
ниизбори2023”.

“незаслужено и уни-

зително. нека всички 
заедно защитим наци-

оналния си интерес”, 
призова лидерът на бСп 
корнелия нинова във 
Фейсбук. по думите й 
българия е изпълнила 
критериите за приемане-

то ни в Шенген. “въпре-

ки това ни третират като 
втора ръка хора. а ние 
не сме. Трябва  да го за-

явим достатъчно твърдо 
без да превиваме гръб и 
да се подмазваме за по-

даяния. Шенген е една 
от малкото теми, която 
ни обединява”, катего-

рична е нинова.
позицията на нидер-

ландия за неприемането 
на страната ни в Шенген 
предизвика вълна от ос-

три реакции сред бъл-

гарските власти и поли-

тическите сили.
българия заслужа-

ва да бъде пълноправен 
член на Шенген, комен-

тира съпредседателят 
на пп и бивш премиер 
кирил петков. лидерът 
на “български възход” 
Стефан янев пък обяви, 
че ще внесе предложе-

ние в нС българия също 
да блокира Холандия по 
важни за нея теми в еС 
като реципрочна мярка 
на политиката на сегре-

гация. 
по повод изявле-

нието на премиера на 
кралство нидерландия 
марк рюте, че иска да 
изключи възможността 
за незаконно премина-

ване на границата между 
Турция и Шенгенското 
пространство в бълга-

рия с 50 евро, главният 
прокурор иван гешев 
заявява, че прокурату-

рата не разполага с дан-

ни или доказателства за 
това. ако партньорите 
от правоохранителната 
система на нидерландия 
разполагат с данни и до-

казателства, очакваме те 
да бъдат предоставени 
по реда на международ-

ната правна помощ при 
спазване принципите на 
върховенството на зако-

на, се казва в позиция на 
прокуратурата. 

Служебният минис-

тър на вътрешните ра-

боти иван демерджиев 
отбеляза, че през послед-

ните месеци българия е 
положила изключител-

ни усилия, за да отгово-

ри на всички изисква-

ния на европейските ни 
партньори. Успешно е 
преминала през две по-

следователни проверки 
под ръководството на 
ек и те са показали, че 
страната ни отговаря на 
всички изисквания на 
Шенгенското законо-

дателство. Трима наши 
гранични полицаи загу-

биха живота си, за да за-

пазят сигурността на еС, 
припомня демерджиев и 
припомня, че вторичната 
миграция към Централна 
и Западна европа и до-

ведена до минимум като 
българия плащаи висока 
цена за това.

“Хората с увреждания имат нужда от нас, от нашата грижа, подкрепа  
и съпричастност. Нека  отворим сърцата си за техните тревоги и им подадем ръка”,  
заяви Корнелия Нинова на среща с хора с увреждания в НС.

Корнелиянинова:

Замразяванетонасоциалните
плащаниящеобречехората
налишения,мизерияистрадания,
заявиГеоргиГьоков

лидерътнаБСП:

Незаслужено и унизително  
е недопускаето на България в Шенген

Служебното правителство  
е антисоциално
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държавата няма да изпълни плана 
си за събираемост на най-важния да-
нък в държавата - ддС, признават от 
министерството на финансите. Спо-
ред плана, който беше заложен при 
актуализацията на бюджета, до 31 де-
кември трябва да бъдат събрани 16,02 
млрд. лв., което няма да се случи, става 
ясно от прогнозата на мФ. два месеца 
преди крайния срок бюджетът отчита 
събрани 12,79 млрд. лв. Това е с 2,1 
млрд. лв. или с 20% повече от събрано-
то през 2021 г., но е недостатъчно, за да 
се изпълни планът.

"в резултат на въведените данъч-
ни мерки за прилагане на намалена и 
нулева ставка на ддС за доставките на 
определени стоки и услуги, както и на 
изпреварващия ръст на ддС за възста-
новяване, се очаква неизпълнение на 
планираните приходи от ддС за 2022 

г.", обявяват от ведомството на слу-
жебния министър росица велкова.

С актуализацията на бюджета став-
ката на ддС бе намалена от 20% на 9% 
за природния газ, парното и топлата 
вода. въведе се 0% ддС за хляба, а 
ставката за бирата и виното в заведе-
нията се вдигна от 9% на 20%.

от детайлните данни се вижда, че 
има проблем с т. нар. "ддС от сделки 
в страната". по това перо към края на 
октомври са събрани едва 6,8 млрд. лв., 
което е 1,9% спад спрямо същия пери-
од на миналата година. в същото вре-
ме ръстът в графата "ддС от внос" е 
близо 61% или с 2,3 млрд. лв. повече в 
сравнение с 2021 г. Според икономиста 
от "института за пазарна икономика" 
лъчезар Богданов, цитиран от "меди-
апул", едно от обясненията за размина-
ването е чисто техническо. когато има 

износ, ддС се възстановява и това се 
отразява в графата "ддС от сделки в 
страната", докато при вноса се плаща 
ддС и този приход се отчита изцяло в 
графата "ддС от внос".

Финасовият министър росица вел-
кова вчера за пореден път изрази по-
зицията, че служебното правителство 

не трябва да внася проектобюджет за 
следващата година. Тя определи пред-
ложенията за минимална работна за-
плата от 850 лв. като прекомерни и се 
обяви срещу повишаването й.

депутатите от параментарната ко-
мисия по труда, социалната и демо-
графската политика единодушно при-
еха миналата седмица на първо четене 
от догодина минималната заплата в 
страната да стане 850 лв. предложени-
ето бе внесено от "БСп за България".

никога не е имало такъв драстичен 
скок в минималната заплата, заяви 
вчера велкова пред Бнр. всяко уве-
личение от 10 лв. в мрЗ води до вло-
шаване на салдото по бюджета с око-
ло 50 млн. лв. при ръст от 710 на 850 
лв. това е равносилно на влошаване на 
салдото с малко под 1 милиард лева, 
каза велкова.

България е единстве-
ната страна, която липсва 
в европейските списъци 
на държави, в които са 
би ли проведени референ-
дум за влизане в еС или в 
еврозоната, каза пред Бнр 
доц. Григор Сарийски от 
института за икономиче-

ски изследвания на Бан. 
по думите му хората са 
масово настроени против 
влизането в еврозоната и за 
това е добре гласът им да 
бъде чут. Той подчерта, че 
такова решение предопре-
деля съдбата на поколения 
българи. Сарийски посочи, 

че за целта трябва да се 
съберат 400 000 валидни 
подписа за 3 месеца, за да 
може народното събрание 
да организира такъв рефе-
рендум.

"в клуба на богатите, 
както във всеки друг клуб, 
трябва да си плащаме", 

коментира той. Според 
Сарийски в клуба има раз-
лични помещения и това, 
което се подготвя за Бъл-
гария, е мястото на стра-
ните от периферията. Той 
подчерта, че всеки, който 
е в еврозоната, трябва да 
спасява поединично. не-

зависимо дали сме съглас-
ни в лично качество, като 
член на еврозоната трябва 
да плащаме отчисления.

Сарийски посочи, че 
има интерес от включва-
нето на все повече страни 
в еврозоната, защото там 
разходите ще стават пове-

че, отколкото ползите. по 
думите му всяка държава, 
която влезе вътре, губи 
преговорни позиции. ико-
номистът бе категоричен, 
че основните радетели на 
влизането в еврозоната са 
представители на банковия 
сектор и на големия бизнес.

предстоят тежки месеци 
за българската икономика, 
става ясно от анализ на БнБ. 

"очакваме неблагопри-
ятното развитие във външ-
ната среда по отношение на 
глобалния икономически 
растеж и затягането на гло-
балните финансови условия 
да доведат до по-съществено 
влошаване на икономиче-
ската активност в България 
през четвъртото тримесечие 
на 2022 г. и през първото 

тримесечие на 2023 г." Това 
пише в периодичното изда-
ние на БнБ "икономически 
преглед".

има предпоставки през 
следващите месеци да се 
преустанови тенденцията 
към ускоряване на инфла-
цията при хранителните и 
нехранителните стоки, пише 
още в анализа. но фактори, 
които ще влияят в посока 
повишаване на инфлацията, 
са увеличението на разходи-

те за заплати и растежът на 
потреблението на домакин-
ствата.

повишаването на лихве-
ните проценти от страна на 
Федералния резерв на СаЩ 
и европейската централна 
банка (еЦБ) ще бъде пре-
несено към лихвените про-
центи в България, което ще 
предизвика повишаване на 
лихвите по кредитите и по 
депозитите в страната, по-
сочват от БнБ.

За месец цените на храните 
на едро са се повишили средно с 
3,37%. Това става ясно от данните 
на държавната комисия по стоко-
вите борси и тържищата. За ми-
налата седмица повишението е с 
0,49%.

оранжерийните домати са 
поскъпнали с 0,9 на сто и са се 
търгували по 3,21 лв. за кг. Цената 
на оранжерийните краставици се е 
вдигнала с 11,1 на сто до 3,20 лв. 
за кг. Зелените чушки са поскъп-
нали с 2,8% - до 2,17 лв., а черве-
ните - с 3,8% и са се търгували по 
2,72 лв./кг. картофите са поскъп-
нали с 3,5% и са се продавали по 
1,17 лв. Зелето е поевтиняло с 6 ст. 
до 0,84 лв.

Ябълките са поскъпнали с 6% 
до 1,41 лв. за кг. лимоните и пор-

токалите са поевтинели съответно 
с 3,8% и 9,3%.

кравето сирене е поскъпнало с 
1,1% и се е търгувало по 11,67 лв. 
за кг, а кашкавалът тип “витоша” 
е поскъпнал с 1,7% и се е продавал 
по 17,81 лв.

олиото е намалило цената си 
с 0,4% до 4,44 лв. за литър. на Со-
фийската стокова борса олиото се 
търси на цена 3,50 лв. за бутилка от 
литър.

пилешкото месо е поевтиняло 
с 0,2% до 6,10 лв. за кг. Захарта е 
поскъпнала с 4,8% и се е продавала 
по 2,60 лв. за кг. Брашно тип “500” 
е отстъпило с 2,2% и се е търгувало 
по 1,31 лв. за кг. оризът е поскъп-
нал с 1,4% и се е купувал по 2,96 
лв. Яйцата са поскъпнали с 5,6% и 
са се търгували по 0,38 лв. за брой.

всеки пети не работи в населеното място, 
където живее, а му се налага да пътува до ра-
ботното място. до съответното населено мяс-
то, в което работят, пътуват 494 719 души, или 
20,7% от работещите българи, показват данни 
от преброяването на населението, направено от 
нСи. работещите, които пътуват извън стра-
ната, са 13 086 души, или само 0,5% от всички.

най-висок е относителният дял на трудо-
вите мигранти, пътуващи извън границите на 
областта, в която живеят, в областите перник 
(77,2%) и София (61,8%), което може да се 
обясни с близостта на тези области до столица-
та. най-нисък е този дял в областите пловдив 

- 8,9%, и Бургас - 9,6% от трудовите мигранти 
в областта.

най-висок е броят и делът на хората, които 
работят в същото населено място, в което жи-
веят - 1 661 017 (69,5%).

121 235 души, или 5,1% от отговорилите 
на въпроса, са посочили, че работят предимно 
от вкъщи. Без фиксирано работно място са 100 
547 лица, или 4,2%

мъжете имат най-голям дял от хората, кои-
то работят без фиксирано работно място - 87%. 
почти еднакъв брой мъже и жени обаче са по-
сочили, че работят предимно от вкъщи, съот-
ветно 50,3 и 49,7 на сто.

Държавата няма да събере 
планираните приходи от ДДС
ФинансовиятминистърРосицаВелковапаксеобяви
срещуповишаванетонамининималнатазаплатана850лв.

СнимкиЕмилиякоСтадиноВа

ГРиГоРСаРийСки:

В еврозоната разходите са повече от ползите

БНБ: Предстоят трудни 
месеци за икономиката

С 3,37% поскънаха храните 
на едро за месец

Всеки пети работи 
в съседно населено място
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България губи 
100 млн. евро 
за въглищен 
преход

България губи първите 
100 милиона евро от отпус-

натите от Брюксел средства 
за трите въглищни региона 
- Стара Загора, кюстендил 
и перник. парите са част от 
Фонда за справедлив преход 
и са заложени за усвояване 
през 2022 г. България обаче 
забави тази част от опера-

тивна програма “регионално 
развитие” и още не я е пре-

дала на Брюксел. Така усво-

яването на парите не може 
да се отложи по правилото 
до 3 години след отпуска-

нето им, защото средствата 
изобщо не са бюджетирани 
и на практика не могат да 
бъдат усвоени. 

Това е първата крупа 
сума, която губим по ин-

струментите за финансиране 
от еС за втория програмен 
период Това съобщиха из-

точници от ек по повод одо-

бряването на оперативните 
програми за новия програмен 
период 2021 - 2027 година.

както е известно Бъл-

гария очаква от Фонда за 
справедлив преход 1,3 млрд. 
евро. Те трябва да се разпре-

делят между трите региона, 
които ще бъдат най-засегна-

ти от намаляването на еми-

сиите - Стара Загора, перник 
и кюстендил. огромната 
част от финансирането е за 
Стара Загора. очаква се за 
перник и кюстендил да оти-

де сума от порядъка до 200 
млн. евро, останалата част 
от финансирането е за Стара 

Загора, където е разположен 
енергийният комплекс “ма-

рица изток”. предвидено е 
тези пари да са част от про-

грамата за регионално раз-

витие, но България предаде 
тази програма без частта за 
енергийния преход, защото 
не е готова с териториални-

те планове. Те бяха пуснати 
за обществено обсъждане 
през август, но без никаква 
финансова рамка към тях. 

по последни данни ев-

ропейската комисия е вър-

нала плановете с коментари 
по тях и очаква съответните 
редакции от страна на бъл-

гарските власти. не е ясно 
кога текстовете ще бъдат 
предадени в окончателен 
вариант в ек, за да може и 

тази част от програмата “ре-

гионално развитие” да бъде 
одобрена.  

Служебното прави-

телство обеща до дни да 
представи изискваната по 
националния план за въз-

становяване и устойчивост 
пътна карта за климатична 
неутралност. приемането на 
пътна карта е едно от усло-

вията България  да може да 
подаде второ искане по пла-

на за възстановяване.
2022 г. като цяло е почти 

нулева за новите оперативни 
програми, което означава, 
че България ще трябва да за-

сили темпото в следващите 
три години, за да не рискува 
загуба на планирани годиш-

ни бюджети.

Обява

„ДИГИПСбЪЛГаРИя”ООД,ЕИК200904740(„ДИГИПС”),със
седалищеиадреснауправлениевгр.София,ул.„БалканджиЙово“
№26-30,представляваноотуправителяХристоТопалов,вкачество-
тосиназаложенкредиторобявявапродажбапореданаЗаконаза
особенитезалози(ЗОЗ)надвижимивещи,собственостназалогода-
теля„СИМЕОН-73“ООД,ЕИК:121445403,съсседалищеиадресна
управлениегр.София,район„Краснаполяна“,ж.к.„Разсадника“,бл.
9,вх.Б,ет.партер,къмкоитоепристъпенокъмизпълнениепореда
наЗОЗсвписване№2020012401708,аименно:

1.МашиназаармоскелетиМЕРGAM1500H.S – заваръчна
машиназапроизводствонаармоскелетизаколони–маркаМЕР,
моделGAM1500

2.МЕРMINISYNTAX16Н.S.–машиназапроизводствоназа-
готовка,елементиирязаненапръчкипоразмер.Напълноавтома-
тизирана,електронноконтролирана,зазаготовкаотарматурнакан-
галсдиаметьрот8до16мм,студено-изтегленаилигорещо-навита
арматурасмаксималнасиланаопън700N/кв.мм.Свъзможностза
двойнателзадиаметьрдо12мм.Важнаособеностевъзможността
дапроизвеждавсякакъввидзаготовка,рязаненаправипръти,го-
лемиформи,огънатиотдветестранинагоресмаксималнадължина
от 12 м. Машината покрива всички изисквания за производство в
рамкитенагореописанитедиаметри.Машинатаседоставяготоваза
употребасвсичкистандартниаксесоариирезервничасти.

3.МашиназаармировъчназаготовкаМЕРFORMAT14H.S.–
машинасдиаметърнателтаединичен:4–12мм,диаметърнателта
двойно:4–10мм,максималенрадиуснаогъване:>2000мм,мощ-
ност:25kW/h,обхватнарязане:5мм–12000мм.

4.Станциязаотрязванеиизработканазаготовкаотпръти
–МЕРSYMTAXLINE28еелектронно-програмируемаавтоматична
машиназарязаненапрътииизработканаголемиелементизагото-
вка,огънатиотеднатаилиидветестрани.Машинатапозволяваза-
тваряненацелияработенцикъл–рязанеиогъваненаеднамашина,
безнеобходимостотпрехвърляненаматериалотеднамашинана
друга(управлениетоиконтролътнапроизводствотосеосъществява
чрезспециаленсофтуер,койтоавтоматичнокалкулирацелияпери-
метърнаелементаспореддиаметъранапрътаивиданаогъващия
пин).Капацитетнарязанеиогъване:от8до28ммспрътисмакси-
малнасиланаопъндо700N/кв.мм.

Продажбата на гореизброените движими вещи ще се прове-
де чрез пряко договаряне с всички лица, писмено заявили до ДИ
ГИПСинтересотзаложенотоимущество.Търгътщесепроведена
07.12.2022г.от10:00часавгр.София,ул.„БалканджиЙово“№26-
30–офиснаДИГИПС.Гореописанитемашинисепродаватпоотдел-

ноприследнитеминималнипродажницени:
1. Машина за армоскелети МЕР GAM 1500 H.S, SN 810299,

2018г.–94848левабезДДС;
2. Отрезна машина за армировъчна заготовка МЕР MINI

SYNTAX16H.S,SN182217,2018г.–182784левабезДДС;
3.МашиназаармировъчназаготовкаМЕРFORMAT14H.S.,

SN194549,2018г.–104487левабезДДС;
4.ОтрезнамашиназаармировъчназаготовкаМЕРSYMTAX

LINE28,SN731089,2018г.–192195левабезДДС.
Върху продажната цена се дължи ДДС, който се заплаща от

купувачаотделноидопълнително,едновременнособявенатапро-
дажнацена.

Сумата от продажбата следва да бъде внесена по банкова
сметка с титуляр – назначеният депозитар адв. Николай Дими-
тров Цветанов, с личен номер на адвоката 1400515110 с IBAN:
BG85UNCR70001523799185,BIC:UNCRBGSF,прибанка„Уникре-
дитбулбанк”аД.

Всеки участник прави наддавателно предложение на цена не
по-нискаотопределенатаминималнапродажнацена.Наддавател-
нитепредложениясеправятустновденянапровежданенапродаж-
бата,закоетосесъставяпротоколисеподписваотвсичкиучастни-
цивпродажбатазасъответнатадвижимавещ.

Огледи на машините, обект на продажбата, могат да бъдат
извършванипотяхнотоместонахождениеварматурендворвград
СофиянаОколовръстенпът–Люлин№2вделничнидниот09:00
до17:00часа.

Закупувачсеобявяватозиучастник,койтоепредложилнай-
висока цена с наддавателното предложение. Спечелилият търга
участник е длъжен да внесе предложената от него цена, ведно с
дължимияДДСпопосоченатапо-горесметкананазначениядепо-
зитар.

Собственосттанавещитесепрехвърлясписмендоговор,склю-
ченмеждуДИГИПСиобявениякупувачвсрокдо3(три)днислед
плащаненапълнатаценаотобявениязакупувачкандидат.Всички
разноскипопрехвърляненасобственосттавърхувещитесазасмет-
канакупувача.Вещитесепредаватвсъстоянието,вкоетосакъм
моментанасключваненадоговоразапрехвърляненасобственост-
танапосоченотоиммястонасъхранение.ДИГИПСнегарантира
тяхнатаексплоатационнагодностикупувачътнеможедаотправя
претенциизанедостатъциназакупенитевещи.

За информация, свързана с търга, както и за уведомления за
огледназаложенотоимущество,молядасеобърнетекъм„ДИГИПС
БЪЛГАРИЯ”ООД.

ОбявЛЕНИЕЗаПРОДаЖбаПОРЕДаНаЗОЗНаДвИЖИМИвЕЩИ,
ЗаЛОЖЕНИвПОЛЗаНа„ДИГИПСбЪЛГаРИя”ООД

дори държавата да поеме оператив-

ното управление на “лукойл нефтохим”, 
както направи италия, то това няма да 
реши по никакъв начин логистичният 
проблем на рафинерията с доставката 
на нефт, различен от руския. Това стана 
ясно от думите на министъра на енерге-

тикат росен Христов пред нова тв. 
в края на миналата седмица прави-

телството позволи на “лукойл нефто-

хим” да продава горива за еС и трети 
страни до март 2023 г., въпреки мне-

нието на Брюксел, че дерогацията за 
България не предвижда подобен износ. 
компромисът за страната ни бе напра-

вен, за да може рафинерията да задоволя 
вътрешното потребление. 

Христов обаче коментира, че прави-

телството все още няма официален отго-

вор от евлокомисията дали рафинерията 
може да продължи износа си и след 5 
декември. Според министъра активно се 
работи за кардинално решение проблема 
с логистиката. по думите му това може 
да стане с възобновяване на проекта за 
петролопровод Бургас - александрупо-

лис  и така рафинерията ще може да се 
захранва с алтернативен петрол. 

правителството успя да убеди 
“лукойл”, че е по-добре да си плащат 
данъците в България. “За да се случи 
обаче това, рафинерията трябва да ра-

боти и да има доставки на горива на 
приемливи цени”, коментира Христов. 
Той допълни, че еС в момента купува 
петролни продукти с руски произход 
от Турция и не е ясно защо не иска да 
ги купува от България.

Правителството 
отказва да 
управлява 
„Лукойл - 
Нефтохим"

$60 таван на цената 
на руския петрол

държавите 
от еС са по-

стигнали пред-

варително спо-

разумение да 
наложат таван 
на цената на 
руския петрол 
в размер на 60 
долара за барел, 
съобщава све-

товните агенции. проектът предвижда и механизъм 
за коригиране на цената, за да се поддържа горната 
граница поне 5% под котировките на петрола на све-

товните борси.
налагането на таван на цените има за цел да нама-

ли приходите на русия от продажба на петрол по целия 
свят. ембаргото на еС върху вноса на руски суров пе-

трол влиза в сила от днес 5 декември. в същото време 
таванът на цената ще позволи на западните транспорт-

ни и застрахователни компании да продължат светов-

ната търговия с руски суров петрол по море.
първоначалното предложение на страните от Г-7 

беше за таван на цената от $65-$70 за барел без меха-

низъм за корекция. Страните от Г-7 са уверени, че та-

ванът на цените ще ограничи способността на русия 
да води война срещу Украйна.

в момента руският суров петрол сорт Урал се 
търгува под тази цена, което накара полша, литва и 
естония да настояват за още по-нисък таван.

еС ще приеме и 45-дневен “преходен период”, 
който ще се прилага за кораби, превозващи суров пе-

трол с руски произход, натоварен преди 5 декември 
и разтоварен на крайната си дестинация до 19 януари 
2023 г. корабните и застрахователни фирми в света 
са базирани в страните от Г-7 и таванът на цените 
би затруднил много москва да продава петрола си на 
по-висока цена.

Средствататрябваше
дабъдатразделенимежду
СтараЗагора,ПерникиКюстендил
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СнимкиБТА

Салвадорският президент Наиб Букеле обяви, че е разположил 10 000 служители на силите 
за сигурност в столичното предградие Сояпанго, известно като бастион на престъпни групировки. 
Представители на правителството отказаха коментар за операцията

В Катар се провежда надбягване  
с камили. Интересното в случая е,  
че жокеите не са истински хора, а 
роботи с големината на малки деца

електронното издание 
“ексспрес” публикува мате-

риал за проведена пресконфе-

ренция на австрийския канц-

лер карл нехамер по случай 
първата годишнина от встъп
ването му на този пост. в ста-

тията се казва, че лидерът е 
твърд и не променя решение-

то си за отказ на това България 
и румъния да влязат в Шен-

генското пространство. като 
причина се изтъква големият 
брой нелегални мигранти, ко-

ито идват в страната по този 
маршрут. “миграционната 
кри  за е наистина драматична 
за Австрия”, заявил нехамер. 
За решаване на проблема той 
поискал от еС подобра за-

щита на външните граници 
на еС, действащи практики за 
даване на статут на бежанци и 
споразумение за репатриране. 

Само през тази година Ав-

стрия е заловила над 100 000 
мигранти, 75 000 от тях без 
регистрация, въпреки че вли-

зат от други европейски стра-

ни. това поставя държавата 
по прием на мигранти на едно 
стъпало с държави като ита-

лия и Гърция. посредством 
разпити на кандидати за статут 
на бежанци и каналджии, как-

то и след съответно проучване 
на данни от мобилните им те-

лефони, става ясно, че 40% из-
бират маршрута през турция, 
България, румъния и Унгария, 

за да влязат в Австрия. 
нехамер е изказал похва-

ла на “партньорството за си-

гурност” с Унгария и Сърбия. 
през последните дни австрий-

ският канцлер е водил добри 
разговори с правителствени 
пред ставители на двете дър-

жави.
румънският премиер нико-

лае Чука и външният министър 
Богдан Ауреску приветстваха 
нидерланската позиция. 

“приветствам признаване-

то от страна на нидерландското 
правителство на подготовката 
на румъния за присъединява-

нето й към Шенген като клю-

чова стъпка към постигането 
на тази цел, станала възможна 

чрез диалог и сътрудничество. 
нидерландия е ценен парт-

ньор на нашата страна. реше-

ни сме да продължим да рабо-

тим заедно”, написа в туитър 
министърпредседателят.

тази седмица, на 8 де-

кември, нидерландия ще се 
съгласи румъния и Хърватия 
да се присъединят към Шен-

генското пространство, но ще 
блокира приемането на Бълга-

рия, съобщи нидерландската 
радиопредавателна корпора-

ция. решението на премиерът 
марк рюте не е политическо, 
а се основава на факти, твърди 
самият той.

Коментар на стр. 8

Австрия остава твърдо 
против България 
и Румъния в Шенген
Букурещблагодаринанидерландиязаподкрепата

Скоро в еС няма да се използва самолетния режим на телефо-

ните, съобщават от представителството на европейската комисия 
у нас на Фейсбук страницата си. ек адаптира законодателството 
за мобилните комуникации в съответствие с найновите стандар-

ти, като посочи определени 5G честоти, които ще могат да се из-
ползват по време на полет, отбелязват от представителството на 
ек. и допълват, че това ще позволи на авиокомпаниите да осигу-

рят на пътниците си удобството да използват всички функции на 
телефоните си, както при наземните 5G мобилни мрежи.

писането на съобщения, телефонните разговори и преносът 
на мобилни данни на борда ще бъде възможно след инсталира-

нето на специално мрежово оборудване, наречено “пикоклет-

ка”. то ще свързва чрез сателитна връзка самолета и наземната 
5G мрежа.

лондон обмисля дали да използва военни да помогнат за 
нормалното функциониране на обществените услуги, ако слу-

жители от ключово значение за националната здравна система 
предприемат спрат работа, предадоха агенциите, позовавайки 
се на изказване на председателя на управляващата консерва-

тивна партия надим Захауи. “Сега не е моментът да стачкува-

те, а да се опитате да преговаряте”. и допълни, че се разглежда 
вариант с военните, специализираните сили за бързо реагира-

не, които биха могли да шофират линейки.
различни индустриални сектора предприеха стачни дейст-

вия. Страната е заплашена и от стачка на хиляди медицински 
сестри и на служителите от спешната помощ в Англия и Уелс, 
които възнамеряват да напуснат работните си места покъсно 
този месец заради ниските заплати и лошите условия за труд. 

Без „самолетен режим” 
на телефоните в ЕС

Британските военни 
заместват стачкуващи 

Остров Кос ще развива  
соларна енергия

Гръцкият остров Кос се включ-
ва в европейска програма за чиста 
зелена енергия. Очакват се инвести-
ции и силен интерес от туристите. 
Властите имат изработена стра-
тегия за енергийна независимост 
с източници, щадящи околната 
среда. Според специалистите нова-
та енергийна система ще доставя 
много по-евтин ток не само за до-
макинствата, но преди всичко за 
производствени компании, което 
пък отваря нови работни места.

Сноудън защити  
решението си  
за руско гражданство

Американският разобличител 
Едуард Сноудън защити решение-
то си да приеме руско гражданство 
въпреки критиките. “В Русия съм, 
защото Белият дом умишлено ану-
лира паспорта ми, за да ме държи 
тук”, написа той в Туитър. 

Писмата бомби  
в Мадрид са били  
пуснати от Ваядолид

Испанската полиция обяви, че 
писмата бомби, изпратени срещу 
няколко посолства и други важни 
обекти в Мадрид, са пуснати от 
град Ваядолид, пише местен вест-
ник. От МВР отказаха да коменти-
рат информацията, публикувана в 
изданието.

Закриха нравствената  
полиция в Иран

Главният прокурор на Иран 
Джафар Монтазери обяви, че нрав-
ствената полиция в страната е 
закрита от компетентните вла-
сти. Тя бе създадена през 2006 г. от 
ултраконсервативния президент 
Махмуд Ахмадинеджад с цел да 
“разпространява културата на бла-
гоприличие и носене на хиджаб”.

Стотици мъртви  
тюлени, изхвърлени  
на Каспийското  
крайбрежие

Между 650 и 700 мъртви тюле-
ни от застрашен вид бяха изхвърле-
ни на брега в Махачкала (столицата 
на руската република Дагестан) 
на Каспийско море. Причината за 
смъртта им не е ясна. Бозайниците 
често стават жертва на бракони-
ери и са засегнати от прекомерния 
риболов.

Изригна вулканът Семеру 
Властите в Индонезия издадоха 

предупреждение от най-висока сте-
пен заради изригването на вулкана 
Семеру на остров Ява. Евакуацията 
в района е започнала.
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Загубата на укра-

инската армия и про-

блемите с доставката 
на западни оръжия 
ще доведат до значи-

телно намаляване на 
територията на Ук-

райна, пише бивши-

ят съветник на ЦрУ 
джеймс рикардс за 
“дейли реконинг”. 

“Украйна ще се 
превърне в разпо-

късана държава, за-

емаща територията 
между киев и лвов”, 
смята рикардс. 

Според него въ-

оръжените сили на 
Украйна са претър-

пели големи загуби 
и военната помощ от 
Запада няма да доне-

се никаква полза, тъй 
като войниците са 
слабо обучени. има и 
трудности в логисти-

ката за прехвърляне 
на оръжия на фрон-

товата линия. той от-

беляза, че според Бе-

лия дом, еС и нАто 
“нещата в Украйна 
вървят сравнително 
добре за киев”, но 
“действителната си-

туация на бойното 

Украйна ще се свие между Киев и Лвов

СнимкаБТа

На многохиляден протест се събраха италианци в столицата Рим.  
Те изразиха недоволството си от подкрепата за Украйна и лошото икономическо положение, в което  
се намират. Протестиращите носеха плакати с надпис: “Намалете оръжието, увеличете заплатите ни!” 

около 20% от непридруже-

ните деца - мигранти от Албания 
изчезват безследно, след като 
пристигат в британското граф-

ство кент, съобщи Би Би Си. 
местните власти са приютили 
197 непридружавани албански 
деца до 31 октомври, но за 39 
от тях няма никаква информа-

ция къде се намират.
организацията "екпат Ю 

кей", водеща кампания за за-

щита на децата от експлоата-

ция заяви, че данните са много 
тревожни. ръководителката 
на организацията лаура дю-

ран съобщи, че те може би 
вече са жертва на експлоата-

ция в различни сектори. Ста-

ва дума за строителството, 
работа в автомивки, участие 
в разпространение на нарко-

тици или работа във ферми 
за канабис. много от тях са 
обект и на сексуална експло-

атация. от Съвета в графство-

то увериха, че работят в тясно 
сътрудничество с полицията 
по отношение на сигурността 
на лесно уязвимите деца.

правителствени данни по-

казват, че до момента 44 122 
души са прекосили ламанша 
с малки лодки от началото на 
годината. повече от 12 000 от 
тях са албанци. 

министърът за имиграци-

ята робърт дженрик, цитиран 
от "дейли телеграф" казва, че 

на албанците трябва да бъде 
забранено да кандидатстват за 
убежище на острова в рамки-

те на справянето с незаконна-

та миграция. той е потвърдил, 
че се водят преговори с албан-

ското правителство за уреж-

дане на схема за бързо депор-

тиране. Албания е смятана за 
"сигурна страна" като член на 
нАто и кандидат-член на еС, 
а това означава, че нейните 
граждани нямат основание да 

търсят убежище.
междувременно турската 

дирекцията за борба с мигра-

цията съобщиха, че в периода 
от 1 януари до 2 декември 
2022 г. от южната ни съседка 
са депортирани общо 109 816 
нелегални мигранти. Става 
въпрос за 61 617 афганис-

танци и 12 914 пакистанци. 
лица, нуждаещи се от закри-

ла, обаче не се депортират от 
турция.

20% от албанските деца мигранти
изчезват безследно на Острова
Турцияедепортиралаблизо110000нелегалнимигранти

обезлесяването в бразилската Амазония унищо-

жи площ, по-голяма от катар за година, показват 
официални данни до юли, публикувани в страната. 
наблюдава се спад спрямо предходната година, но 
рязко увеличение като цяло при отиващия си пре-

зидент Жаир Болсонаро. под управлението му сред-

ногодишното обезлесяване се е увеличило с 59,5 на 
сто спрямо предходните четири години и със 75,5 
процента спрямо предходното десетилетие. Целта 
е превръщането на тропическата гора в земеделска 
земя, нужна най-вече за фермите с добитък. Бразилия 
е най-големият износител на говеждо месо в света.

новоизбраният президент левият ветеран лула да 
Силва, обеща да прекрати обезлесяването на Амазон-

ската джунгла, когато встъпи в длъжност на 1 януари.
междувременно от свлачища в Бразилия, резул-

тат от обезлесяването, загинаха най-малко двама 
души, а десетки са в неизвестност. 

Специалният пратеник на САЩ за Западните Бал-

кани Габриел ескобар съобщи пред Атлантическия 
съвет, че САЩ биха подкрепили инициативата “от-

ворени Балкани”, включваща Сърбия, Албания и рС 
македония, при две условия: косово да бъде равно-

поставено в рамките на инициативата, а Сърбия да 
признае като международни границите си с боснен-

ската република Сръбска и Северно косово. ескобар 
изрази надежда, че ще види напредък в диалога меж-

ду страните през 2023 г. на основата на френско-гер-

манското предложение. 
началото на “отворени Балкани” бе поставено 

с неформалното име “мини Шенген” на 9 и 10 ок-

томври 2019 г. в нови Сад от президента Александър 
вучич, албанския премиер еди рама и тогавашния 
премиер на рСм Зоран Заев. инициативата цели ус-

тановяването на свободно движение на стоки, хора, 
услуги и капитали между държавите членки. 

Афганистан остава една страната с една от най-
тежките хуманитарни кризи в света. рекордните 28,3 
милиона души ще се нуждаят от помощ през 2023 г., 
съобщиха от Агенцията на оон за координиране на 
хуманитарните въпроси в нов доклад.а

“Страната навлиза в третата си поредна година на 
суша и във втората на осакатяващ икономически спад”, 
смятат от оон. С повече от 4 милиона са се увеличили 
нуждаещите се в Афганистан.

“Сушата, изменението на климата, блокирането на 
активи от някои чужди държави и затварянето на фи-

нансови и банкови системи са фактори, увеличили ни-

вото на бедността”, каза Абдул рахман Хабиб, говори-

тел на министерството на икономиката.
оон поиска $51 милиарда за бедстващи хора в 70 

страни през 2023 г. “пет страни вече изпитват това, ко-

ето определяме като глад, хората умират”, твърди мар-

тин Грифитс, координатор на оон за спешна помощ.

Сечта в Амазония 
се увеличила с 60% 

САЩ ще подкрепят 
„Отворени Балкани”  

Според ООН: 28,3 млн. 
бедстват в Афганистан 

поле е почти напълно 
в противоречие със 
западния наратив”.

директорът на 
руската Службата за 
външно разузнаване 
Сергей наришкин 
съобщи, че варшава 
ускорява подготов-

ката за анексирането 
на териториите на 
лвов, ивано-Фран-

ковск и по-голямата 
част от тернополска 
област в западна на 
Украйна. в края на 
април той заяви, че 
САЩ и полша ра-

ботят по планове за 
установяване на во-

енно-политически 
контрол на варшава 
върху “исторически 
владения” в Украй-

на. това е опит за 
повторение на исто-

рическата “сделка” 
след първата све-

товна война, когато 
Западът, в лицето на 
Антантата, признава 
правото на варша-

ва първа да окупира 
част от Украйна, за 
да защити населени-

ето от “болшевишка-

та заплаха”. 
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Грижаливиевъобще?

За пореден път на-

деждите ни да влезем в 
Шенген бяха попарени. 
нидерландският пре-

миер марк рюте изрази 
категоричната си пози-

ция, че е против стра-

ната ни в безвизовото 
пространство. Сякаш 
да сложи още сол в ра-

ната, допълни, че ще 
даде зелена светлина на 
румъния. Тук възниква 

въпросът кога северните 
ни съседи толкова дръп-

наха пред нас? нали уж 
винаги вървяхме ръка за 
ръка, а сега изведнъж - те 
се оказаха "по-сигурна" 
държава от България?

да, вярно е, че има-

ме много трески за дя-

лане, че ежедневно по 
новините съобщават за 
нови случаи на нелегал-

ни мигранти, влезли на 
територията ни, но не 
са по-малко и вестите за 
румънски трафиканти и 
каналджии...

Австрийският канц-

лер карл нехамер по 
съседски ни постави под 
общ знаменател и напра-

во вдигна червения кар-

тон. "Само Хърватия да 
влезе в Шенген", катего-

ричен е той.
има куп незададени 

въпроси по темата, до 

един неудобни на запад-

няците. например, какво 
направи европа, за да 
усили югоизточните си 
граници, каквато се явя-

ва и нашата с Турция и 
Гърция, която нелегал-

ните мигранти не я смя-

тат за особено препят-

ствие. европа обаче само 
назидателно размахва 
пръст, че не се справя-

ме. когато става въпрос 
за европейски класации 
- все лазим по дъното, 
но "услужливата" памет 
на Брюксел изобщо не 
работи, когато стане въ-

прос за сигурност. в ис-

пания, например, член 
на Шенгенското прос-

транство, мигрантите 
акустират с гумените си 
лодки направо на плажа 
и спокойно газят пясъка 
между туристите, докато 
се отправят във вътреш-

ността на страната. ита-

лия също редовно е ата-

кувана от мигранти. но 
да сте чули критики към 
Брюксел?! не. някой да 
ги обвинява за нещо? не. 
но затова пък винаги се 
забравя, че най-бедната 
страна има нужда от под-

крепа, защото границата 
не е само наша грижа.

наистина ли, гос-

пода, сте загрижени за 
нас? или предпочитате 
послушните румънци, 
които хвалите за "интен-

зивния диалог и добрата 
техническа подготовка", 
а вероятно имате пред-

вид, че те държат врати-

те си широко отворени 
за разполагане на пво 
на нАТо и в един глас с 
вас крещят срещу русия. 
Шенген май се превърна 
в награда за послуша-

ние.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

АНАТолИйсТАНКУлов

Работадогроб

Тревожна тенден-

ция на пазара на труда 
отчитат от Стопанската 
камара. над 300 хиляди 
пенсионери у нас продъл-

жават да работят, вместо 
да се отдадат на заслужен 
отдих. Това е скок с око-

ло 30% спрямо 4 години 
по-рано. в същото време 
делът на хората в актив-

на трудоспособна въз-

раст стремглаво намаля-

ва дори с още по-големи 
темпове. Главната при-

чина, разбира се, са обид-

но ниските пенсии, които 
възрастните получават и 
опитът им за оцеляване с 
"връзване на двата края". 
Алтернативи почти няма. 
на фона на 2,5 милиона 
пенсионери хората с ви-

соки пенсии не са мно-

го, а кризата, обхванала 
света, пресече помощта, 
с която българите в чуж-

бина подпомагаха роди-

телите и близките си у 
нас. 

Случващото се е цъ-

каща бомба, която е за-

ложена в годините на 
прехода и ще гръмне, 
защото работещите пен-

сионери в един момент 

ще намалеят, ала няма 
вече да има кой да ги 
замени. и нищо чудно 
до десетина години въз-

растта за пенсиониране 
да достигне 70 г. вместо 
сегашните 64 г. за мъже-

те и 62 г. за жените. при 
средна продължителност 
на живота у нас от 70 и 
няколко години, това оз-

начава, че много от нас 
ще работят до гроб. 

няма ги младите - 
мнозина от тях напус-

наха страната и продъл-

жават да бягат в търсене 
на по-добра реализация. 
други просто не искат 
да се трудят у нас срещу 
мизерно заплащане. А не 
са малко и такива, които 
предпочитат да лентяй-

стват. 
да работиш до гроб 

- такава е орисията на 
стотици хиляди българи. 
официалната статистика 
сочи, че сега, при линия 
на бедност от 413 лева 
под прага й остават над 
1,5 млн. души в Бълга-

рия, или малко над 22% 
от населението. от тях 
306 460 души са пенсио-

нери. над 1 милион или 
53% пък получават ми-

нималната пенсия. 
и няма как да оста-

неш жив в днешно време, 
ако не впрегнеш послед-

ните си сили да изкараш 
някой и друг допълни-

телен лев - на две, че и 
на три места понякога. 
или както пишеше във 
"Фермата на животните" 
на оруел - избираш от 
какво да умреш - от глад 
или от работа. 

  �
Валентин ГЕОРГИЕВ

1492 г. - ХРИСТОФОР КОЛУМБ става първи-
ят европеец, който стъпва на 
остров Испаньола (днес Хаити 
и Доминиканска република). В 
периода между 1492 и 1504 Ко-
лумб предприема четири изсле-
дователски експедиции по указ на испанския крал. 
Събитията по време на тези експедиции той опис-
ва в бордовите си дневници. Оригиналите на тези 
дневници не са запазени, но испанският свещеник-
доминиканец Бартоломе де Лас Касас прави час-
тично копие, което достига до наши дни и благо-
дарение на което стават известни много детайли 
за описаните експедиции.

1933 г.  - В САЩ ОФИЦИАЛНО Е ОТМЕНЕН 
СУХИЯТ РЕЖИМ. Най-често това понятие се 
свързва с про-
веждането на 
такава държав-
на политика в 
САЩ през пери-
ода 1920 - 1933 г. 
Сухият режим, 
като федерално 
право, е въведен с 18-ата поправка на Конституци-
ята, ратифицирана на 16 януари 1920 г., забранява-
ща продукцията, вноса, износа, превоза и продаж-
бата на всякакви алкохолни напитки и питиета на 
територията на САЩ.

1931 г. - ВЗРИВЕНА Е ЦЪРКВАТА "Христос 
Спасител" в 
Москва. През 
юни 1931 г. 
лично Ста-
лин дава раз-
п о р е ж д а н е 
църквата да 
бъде разруше-
на, тъй като 
на мястото й трябва да се изгради Дворецът на 
Съветите. Сградата е била замислена в типичния 
сталинистки стил като постамент, на който да 
бъде поставена огромна статуя на Ленин. Така на 
5 декември 1931 г. катедралата е взривена с дина-
мит.

1941 г. - ВТОРАТА СВЕТОВНА ВОЙНА: Битка 
при Москва: Червената армия 
започва контра офанзива срещу 
нацистките сили по нареждане 
на генерал Георгий Жуков. Бит-
ката при Москва от 1941 - 1942 
г. е поредица от сражения меж-
ду Съветския съюз и Германия, завършили с успеш-
ната съветска защита на Москва и разбиване на 
германските войски. Боевете започват на 30 сеп-
тември 1941 г. и завършват в средата на април 1942 
г. с окончателна победа на съветските войски.

1791 г. - УМИРА ВОЛФГАНГ АМАДЕУС МО-
ЦАРТ, австрийски композитор (ро-
ден 1756 г.). Неговото творчество 
е огромно по обем и обхваща всички 
музикални жанрове на класическата 
музика, съществуващи през неговото 
време - общо над 600 композиции, много от които 
се смятат за връх в симфоничната, концертната, 
камерната, клавирната, оперната и хоровата му-
зика. Той е сред най-популярните класически ком-
позитори.

1946 г. - РОДЕН Е ХОСЕ КАРЕРАС, испански 
оперен певец - 
тенор, един от 
Тримата тено-
ри (заедно с Лу-
чано Павароти 
и Пласидо До-
минго), известен 
с Пучиниевите и 
Вердиевите си партии. Първото публично изпълне-
ние на Карерас, "La donna e mobile", е по испанско-
то радио, когато той е едва осемгодишен. На 11 
вече се изявява в реномирания барселонски театър 
"Лисеу", в опери на Мануел де Фая и Пучини. 
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Деси ВЕЛЕВА

под знака на наваксването на 
пропуснатото през неприсъстве-
ното в училище учебно време 
и раздрусването на универси-
тетите с нови идеи за реформа 
премина 2022 г. за системата на 
образованието у нас. средното 
образование бързаше да компен-
сира натрупаните дефицити от 
онлайн обучението, а висшето - 
да се опълчва на министерските 
намерения за обединяване на ву-
зове и да се бори за по-сериозно 
финансиране. 

На този фон се редяха кла-
сации след класации, които раз-
гръщаха нелицеприятната кар-
тина на ниската резултатност от 
усилията да се подобри качест-
вото в системата. Яловите напъ-
ни затвърдиха схващането, че на 
теория всеки разбира от образо-
вание, но реформирането му не е 
в компетенциите на никой. 

ситуацията се усложни до-
пълнително и от факта, че за 
тази една година два министер-
ски екипа влязоха в ресорното 
ведомство. воденият от акад. 
Николай денков екип опита за 
кратко време да въведе проме-
ни, които никой от засегнатите 
страни не поиска да приеме. Той 
насочи усилията си към реали-

зиране на идеята за сливане на 
университети и получи много 
силен отпор. след като на сто-
ла му седна проф. сашо пенов 
от служебното правителство, 
инициативата не намери благо-
склонно отношение и 

страстите в сектора 
рязко се охладиха. 

друго намерение на акад. 
денков за по-ранно начало на 
учебната година за училищата 
също не намери подкрепа сред 
гилдията и остана неосъществе-
но. с фиаско приключи и зами-
сълът на денков за изцяло нови 
правила за избор на директори 
на училища. след като разгоре-
щи емоциите в колегията, наред-
бата с разпоредбите отиде в съда 
и замрази процедурите за избор 
на нови училищни началници. 

Наследникът на денков, от 
позицията си на временен минис-
тър, още от първия ден в моН 
влезе в ролята на пожарникар 

и досега се опитва да потушава 
страстите, възпламенени от пред-
шественика му. Но не предпрема 
стъпки за промени в системата, а 
търпеливо изчаква да приключи 
временния му статут.

За учениците училищният 
живот продължи да върви в ус-
тановените рамки - контролни 
работи, външни оценявания, 
матури. Така по традиция през 
ранното лято започнаха да се 
появяват обобщения като: "17% 
от зрелостниците са с двойка 
по български език и литерату-
ра", "Голям срив в знанията по 
математика в V клас", "30% от 
седмокласниците не разбират 
какво четат", "3/4 от младите 
хора нямат умения за работа", 
"27 училища са със 100% скъса-
ни зрелостници на матурата".  
Надеждите за по-добро обаче 
продължиха да носят български 
ученици, които се окичиха с ме-
дали от международни олимпиа-
ди и състезания. Те биха рекорди 
по успеваемост, водиха страната 

ни по върховете на математи-
ката, астрономията, физиката, 
биологията и върнаха вярата, че 
училището може да произвежда 
и качество. Но средното ниво на 
математически умения напрак-
тика си остана близо до дъното.

по отношение на висшето 
образование заключенията за 
изминалата година са по-разно-
посочни. с претенции за най-го-
ляма достореверност и всеобх-
ватност годишното рейтингово 
проучване на моН показа със-
тоянието на университетите у 
нас. излезе наяве, например, че 
информатиката в софийския 
университет носи над 5500 лв. 
доход, а приложението на ди-
пломата е най-ниско при тури-
зма. изясни се още, че още са 
налице 

големи диспропорции 
между университетите, 

а България е без нито един вуз 
в класацията на първите 1200 в 
света. въпреки това безработица-
та сред завършилите висше обра-
зование в последните пет години 
се оказа спаднала до рекордно 
ниски нива, а средните доходи на 
висшистите нарастват. 

последната оценка за състо-
янието на образованието у нас 
излезе преди дни от годишен до-
клад на европейската комисия, 
която следи и анализира сектора 
в европейските държави. от него 
стана ясно, че България е на мно-
го ниско равнище по отношение 
на уменията на хората в областта 
на цифровите технологии. Бълга-
рите с основни умения в областта 
са едва една трета от население-
то на възраст от 16 до 74 години, 
като този процент в ес е 56. 

Трудно е да се говори за се-
риозни познания в областта на 
информационните технологии 
при оставащ стабилен дял на от-
падащите от училище деца. през 
2021 г. той наистина намалява с 
малко, но се задържа над 12 на 
сто и е над средната стойност 

за ес. Значителна е и разликата 
между градските и селските ра-
йони -  съответно с 6,8% и 23,7% 
на отпадащи деца. подобно е 
съотношението на напускащи-
те училище от Югозападния 
спрямо Югоизточния регион. 
Тук трябва да се отбележи, че в 
много страни в ес по-често на 
училище не ходят момичетата, 
докато у нас няма голяма нерав-
нопоставеност между половете.

основният въпрос за качест-
вото на самото образование е 
акцент в доклада на ек. резул-
татите от обучението в България 
не са се променили значително 
през последните 14 години, сочи 
той. Недостигът на основни уме-
ния по четене, математика и при-
родни науки е два пъти по-висок 
от средния за европа. резулта-
тът на учениците ни по четене 
например е с 67 точки по-нисък 
в сравнение с други държави от 
ес, което съответства прибли-
зително на повече от година и 
половина обучение в училище. 
Това поставя страната ни сред 
най-слабите в евросъюза по че-
тене и по умения в областта на 
природните науки. по матема-
тика пак сме на опашката, но все 
пак не сме в самия й край.

въпреки усещането, че у нас 
всеки втори е висшист, европа и 
тук ни поставя в дъното на кла-
сациите. процентът на завърши-
лите висше образование остава 
сравнително нисък, категорични 
са в евродоклада. обобщението 
е, че социално-икономическата 
среда на студентите оказва вли-
яние върху техните амбиции 
в академичната сфера. средно 
една трета от населението на 
България на възраст между 25 и 
34 години има висше образова-
ние. Този процент не се е подо-
брил значително през последни-
те 5 години и остава под средната 
стойност за ес от 41,2% и целе-
вата стойност от 45% до 2030 г. 
у нас остава сериозна и разли-
ката между завършилите висше 
образование в градските и сел-
ските райони - съответно 47,4% 
и 13,7%. в северозападния ре-
гион висшистите са най-малко, а 
в Югозападния - най-много. 

връзката между висшето 
образование и пазара на труда 
също е наболял проблем. про-
следяването на професионал-
ната реализация на висшистите 
показва, че едва 53% от тях са 
работили на позиции, изисква-
щи висше образование.

малко от трайно заетите в 
системата на образованието у 
нас очакват следващата година с 
надежда за положителни проме-
ни. Те разчитат по-скоро на лип-
сата на големи сътресения и са в 
очакване на поредния министър, 
който ще поеме кормилото. 

Образованието през 
2022 г. - наваксване 
и липса на реформа
Ученицитенисасъсслабиуменияпоматематика,
четенеиприроднинауки,ависшиститесамалко,сочи
годишниятдокладнаЕвропейскатакомисиязаБългария
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манифестът на комунисти-

ческата партия (маркс/Енгелс) 
е едно от най-влиятелните 
произведения на обществено-
политическата мисъл, чиито 
формулировки днес - със за-

брава или лицемерно неспо-

менаване на първоизточника 
и манифестите около него - са 
общи места в разбирането на 
исторически процеси. въпро-

сът преди всичко е за една 
подчертана, но пропускана по 
пропагандни, идеологически, 
тактически и въобще "дъл-

бинни" съображения харак-

теристика на историческата 
действителност. Тя е изразена 
в идеята за влечащото към ин-

тернационализация или гло-

бализация трудово-произво-

дително, човешки-общностно 
начало в световната история. 
То е основано на убеждени-

ето, че двигателят на исто-

рическото развитие съвпада 
по време и място с основната 
характеристика на човешкия 
живот - производството на за-

доволяващи човешки потреб-

ности предмети, а "по субект" 
- със самия производител и на  
блага, и на история, дори ко-

гато се крие под почти винаги 
положителната представа за 
народни маси или национа-

лен дух. набраздявана от все 
по-кървави революции и все 
повече погубвани човешки 
животи с всяка нова война за 
вечен мир, описана в серии 
надути триумфи на "короната" 
и исторически фалити на "ла-

гери", имащи в едно двусмис-

лено възприемане манифеста 
за своя сакрална, ала нечетена 
книга, а марксизма за светска 
религия, днес тази история 
съвсем естествено живее из 
провинциите си със спомена, 
програмите и езика на предко-

мунистическото време. в това 
лесно убеждават приложе-

нията към манифеста, сякаш 
писани днес и за нас, както и 
манифестите на Консидеран и 
Ламартин, излезли като че ли 
в някоя канцелария на коми-

сар от Европейския съюз.
неговата предистория, не-

известна до 1914 г., когато за 
пръв път излиза "начала на 
комунизма", както и до 1969 г., 
когато се явява и "Предначер-

тание на комунистически сим-

вол верую", показва особената 
му историчност - именно тази, 
че за да се разбере, трябва и да 
се отнесе към контекста на по-

раждането си, а не само откъм 
предполагащото се в манифе-

ста бъдеще, чието настояще е 
в илюзията, че е разписано в 
него. Стигнем ли до тази ис-

торичност, се връщаме и към 
съвременността - не защото 
в текстовете на неговата пре-

дистория сякаш е описана и 
съвременността, а защото на-

помня за 
забравата на нужния 

за всяка история опит 
за промяна 

и протест, но също така за кон-

формизъм и илюзия за образ-

цово наддържавно водачество 
на иначе отделните нации.

в това отношение мани-

фестът, а и марксизмът имаха 
у нас нещастна съдба още от 
времената на първия му пре-

вод, но особено по време на 
т. нар. комунизъм или реален 
социализъм.

Покрай одържавяването и 
стягането му в нормите на ле-

нинския вариант, марксизмът 
изчерпи задълго действителния 
политико-протестен потенци-

ал в недрата на обществото и 
блокира съзнанието за реша-

ващата роля в него на произ-

водителния труд, все едно в 
какви форми се реализира той. 
на негово място се укрепваше 
съзнанието на политическите 
и литературните представи-

тели на пролетариата, т.е. на 
партийците и на идеолози-

те. Те пропадаха постоянно в 
илюзията, че представляват 
възгледите на бъдещето и май 
не се лъжеха особено, защо-

то съобразително се ползваха 
чрез средствата на държавната 
власт от благата на побежда-

ващия комунизъм.
Ала така се залъгваше об-

ществото и то намери повод да 
си отмъсти, подлъгано от нови 
вечни истини, съвпадащи с ви-

денията за вечна, но и индиви-

дуална човешка природа.
от програмно произведение 

на революционния комунизъм 
манифестът се изроди до един 
от многобройните елементи на 
т. нар. пролетарска идеология, 
чиято нарастваща "научност" 
съвпадаше с намаляващата 
потентност в разбирането на 
обществените процеси, да не 
говорим за ръководството им. 
наред с митичния външен на-

тиск, който нямаше как да не 
се появи, след като десетиле-

тия комунистическата партия 
и обществото се ръководеха 
отвън и със сменящи се кул-

тове, това допринесе за бър-

зото изчезване на марксизма 
от идеологическия хоризонт, 
включително и от тоя на т.нар. 
българска левица. И тя взе да 
се държи ексцентрично след 
края на "реалния социализъм", 
наричан напоследък за все по-
обвинително "комунизъм".

Естествено, най-съобрази-

телните членове на комунис-

тическата партия бързо стана-

ха антикомунисти и взеха да 
се убеждават, че никога не са 
чели тоя комунистически ка-

техизис, защото винаги тайно 
са предпочитали Библията и 
предаванията на радио "Сво-

бодна Европа". вероятно 
това имаше сакрална връзка 
и с явяването на членовете на 
Политбюро на БКП със све-

щи на великденска литургия 
в храма "Св. Александър нев-

ски" след т. нар. демократич-

ни промени.
Бутафорното премахва-

не на "Пролетарии от всички 
страни, съединявайте се!" от 
главите на българските вест-

ници като че ли 
издуха и марксизма  

  от главите 

на уж правоверно-левите пар-

тийци и теоретици. И те го 
равноположиха в програми-

те си с маргинални явления и 
имена, за които някога бяха 
подочували тъкмо в контекста 
на опортюнизма. видели "нов 
исторически субект" отново 
в себе си, те пак заложиха на 
бъдещето, в което трябва да 
им се запази място на прори-

цатели на глобални процеси. 
Това налагаше да забравят 
миналото си. Споменаването 
на маркс и Енгелс стана ряд-

кост. макар че при всеки опит 
за изчистване от култове към 
личността идеологически се 
прокламираше връщане към 
класическата марксистко-ле-

нинска автентичност, мани-

фестът си оставаше забравен 
или несвоевременен текст. 
Така най-лесната форма за 
съобразяване с настоящето се 
оказа предрешаването и тър-

сенето на клиенти за стари по 
същество кройки. Сред тях ня-

маше как да не се явят нацио-

налната отговорност на "чест-

ният частник" от епохата на 
първоначалното натрупване 
на капитала. Тук, както и в мо-

дата, има противници и при-

върженици на конфекцията. 
Авангардът, съставен от тия, 
които познаваха в откъслечни 
преводи "за служебно ползу-

ване" постоянните модерниза-

ционни дебати в марксизма от 
1848 г. насам - от онези за ко-

муната през 1871 г. през тези 
за революцията около 1917-та, 
до еврокомунистическите след 
1968 г. и либерално-демокра-

тичните след 1989 г. - заложи 
на колажите и 

зае от тях 
метафорите си 

за демократичен и алтерна-

тивен социализъм. но това 
не можеше да замени опита, 
нито пък да бъде основа за 
смислени политика.

онези пък, които държаха 
на автохтонността, без друго 
нямаха нищо в главите си, 
освен подборките на отдел 
"Пропаганда и агитация" към 
ЦК на БКП, в които маркси-

змът присъстваше като те-

оретическо доказателство 
за миналата им практическа 
правота. Затова те се върнаха 

носталгично към миналото и 
някогашната социалистиче-

ска система, зад която прози-

раше здравата  ръка на Сталин 
в държавата и тълкуването 
на диалектическите закони в 
природата и обществото. 

"национално-отговорни-

те" набързо и отговорно заб-

равиха интернационализма, 
обърнаха хастара и отидоха 
още по-назад: към водевил-

ната версия на добри-войни-

ковата "Криворазбрана циви-

лизация", идеите за "дребен и 
среден бизнес", "кооператив-

но движение", "християнска 
нравственост" и "семейни цен-

ности при подрастващите". на 
всички тях със сигурност ще 
им допаднат манифестите на 
Консидеран и Ламартин.

Така българската левица 
взе все повече да залита към 
съобразяване със статуквото и 
да се пази от обвинения в ко-

мунизъм. Това стана с участие 
в чисто практически действия 
на класическа десница: 10% 
данъчна уравниловка, при-

ватизация на държавно иму-

щество, прехвърляне на все 
по-голяма част от издръжка 
на социални системи като 
транспорт, образование, здра-

веопазване, пенсионно дело 
върху отделния човек, съсип-

ване на селското стопанство и 
индустрията, гетоизиране на 
градските покрайнини, раз-

падане на семействата и де-

мографска криза и т.н., което 
не пречеше и не пречи да се 

изразява чисто реторическото 
възмущение от всичко това.

Така обща се оказа 
безвкусицата

А комунизмът - противен 
на sensus communis. С оглед 
на политическата конюнкту-

ра това може и да е похвално 
от гледище на новия "голям 
брат", но е исторически ин-

фантилно: предпазва от при-

зрака на комунизма така, както 
децата се завиват през глава, 
за да се пазят от страхотиите в 
тъмното, след като са им раз-

казали приспивни приказки с 
добър край за добрите.

След казаното дотук спо-

менаването на политически 
съображения за едно ново из-

дание  и прочит на манифеста 
на комунистическата партия, 
на предхождащите го вариан-

ти и на близките му по време и 
донякъде по дух демократиче-

ски манифест на Консидеран и 
манифеста към Европа на Ла-

мартин би било обидно.

Защо се пазим от комунизма?*
Впомощнадейцитезапреосноваваненалевицата

* Заглавието  
е на редакцията

  �
Димитър Денков

Из предговора към Три 
манифеста: Манифест на 

комунистическата партия 
(Маркс/Енгелс); Принципи 
на социализма. Манифест 
на демокрацията на XIX в. 

(Консидеран); Манифест 
за Европа (Ламартин); изд. 
Изток-Запад, София 2022. 
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Уважаеми г-н Председател,
Уважаеми дами и господа 

народни представители,

днес на сесия на общински 
съвет - пловдив ще се вземе 
решение за тоталната ликвида-
ция на перлата не само на града 
под тепетата, а и на България - 
"международен панаир - плов-
див" Ад, който ще бъде даден в 
ръцете на Георги Гергов. 

 Алчността на един олигарх 
е на път да бъде материализира-
на. в годините за осъществява-
нето на тази цел му помогнаха 
кметове, министри, съдии и пр, 
което се доказа и с решението 
на вАС от преди няколко дни.

не може да не се отбележи, 
че в последните десет години 
беше позволено  дружеството, 
винаги да бъде на загуба и в съ-
щото време община пловдив 
постепенно да губи апортира-
ните имоти и терени в "пълдин 
туринвест" Ад, обекти с  кул-
турно-историческа стойност, 
намиращи се в сърцето на гра-
да, в  Архитектурно - историче-
ски резерват "Старинен плов-
див". но и за това деяние няма 
нито санкции, нито наказания. 
напротив, за да се стигне до 
тук има огромни нарушения от 
страна на окръжен съд пловдив 
в края на 2006 г., когато предсе-
дател на съда е бил не кой да е 
друг, а самият бивш главен про-
курор Сотир цацаров. 

нека да не забравяме, че в 
тази сага дори сегашният гла-
вен прокурор иван Гешев заяви 
на 26 февруари 2020 г., че ще се 

направи пълна проверка. тогава 
той казва: "Ще извършим пълна 
проверка, ще анализираме си-
туацията и ще се снемат обяс-
нения от всички замесени лица. 
Ако има данни и доказателства 
за престъпления, ще подходим 
както всеки път, независимо 
дали става въпрос за Гергов или 
някой друг". 

Близо три години след това 
изявление резултати от про-
верката няма и днес, панаирът 
е вече почти сигурно в ръцете 
на Георги Гергов.  още след 
незаконното решение на об-
щински съвет варна от 10 де-
кември 2021 г. започнаха множе-
ство жалби и протести. тогава, 
като вицепремиер и министър 
на икономиката и индустрия-
та, корнелия нинова изпраща 
писмо до тогавашния областен 
управител на варна г-н марио 
Смърков да спре това решение. 
нещо повече, в три последова-
телни позиции на държавата от 
същата година през 26 октом-
ври, 8 декември и злополучната 
дата 10 декември, се настоява 
да се изпълни решението на об-
щински съвет варна от 2 май 
2017 г. и да се върнат акциите 
на държавата, представляващи 
29% от капитала на "междуна-
роден панаир пловдив" Ад. За 
съжаление общинският съвет 
във варна, без дори да е про-
менил старото си решение, ре-
шава да изпълни ново в полза 
на Георги Гергов.

къде е проверката от проку-
ратурата? къде е върховенство-
то на закона? напротив, вАС 
решава, че няма нищо незаконно 
и позволява известният олигарх 
да предложи на пловдивския об-
щински съвет решение, с което 

той бързо да си вдигне дяла и по 
този начин алчните му желания 
за унищожение на панаира да 
бъдат изпълнени. подаръкът, 
който ще получи е 360 дка тере-
ни, паркове и над 100 дка излож-
бени центрове, които ще бъдат 
унищожени и превърнати в по-
редните безсмислени жилищни 
комплекси. 

Години наред предупрежда-
ваме за тази несправедливост. 
Години наред се надига глас 
срещу това, че се унищожава 
умишлено уникално по своята 
същност изложение - панаирно-
то градче, както го знаят всички 

пловдивчани. едно по едно, из-
вестните за всички ни изложе-
ния биваха нарочно премахва-
ни и се заявяваше, че тази вид 
дейност е вече неползотворна, 
за да се реализира мечтата на 
един разрушител и манията му 
на безскрупулен играч, който в 
преследване на лични интереси 
е готов да пожертва символа на 
град пловдив, с който поколе-
ния пловдивчани се гордееха.

няма как и този главен про-
курор да направи нещо, ще ос-
танат само нереализираните му 
думи, защото в тази схема на 
века, както я нарекоха в плов-

див, са намесени много особи. 
Заради техните финансови инте-
реси ще умре мечтата на българ-
ските възрожденци, които през 
XIX век подариха на красивия 
пловдив едно бижу, с което да 
се гордеем и с което да посре-
щаме гости от страната и чуж-
бина. през XX век кметове, биз-
несмени и родолюбци развиват 
това световно средище на про-
греса и търговията до истински 
разцвет. искаме да припомним, 
че преди Георги Гергов да вле-
зе в него, Управителния съвет 
на дружеството докладва през 
2006 г. за рекордна чиста печал-
ба от над 10 млн. лв. Сега това 
дружество е пред своя край за-
ради алчността на един човек и 
жаждата за пари на корумпира-
ни политици и съдии. А мечтата 
на възрожденците и родолюб-
ците, перлата на пловдивчани, 
ще бъде смазана от техните без-
скрупулни желания.

Уважаеми г-н Председател,
Уважаеми дами и господа 

народни представители,

трябва да ни стане ясно, че 
днес ще добавим в списъка на 
легендите като авиокомпания 
"Балкан", металургичен комби-
нат "кремиковци", нефтоком-
бинат Бургас и това "междуна-
роден панаир пловдив" Ад. За 
съжаление, трябва да признаем, 
че тук можем да спорим за бъ-
дещето на България, но някъде, 
в някой кабинет или стая, хора 
като Георги Гергов и престъп-
ни политици и съдии рушат от 
алчност настоящето на нашата 
родина.

Уважаеми, г-н Държиков,
Уважаеми общински съветници,

ние, пловдивските социалисти, се разграни-
чаваме и осъждаме действията на общинските 
съветници, избрани от листата на "БСп за Бъл-
гария", на местните избори през 2019 г. С техния 
акт от 07.07.2022 г. за преименуване на групата 
в "Автентична лява БСп", ясно показаха, че вече 
не са част от БСп, не представляват политиче-
ски БСп в общинския съвет пловдив и не защи-
тават предизборната платформа на партията.

За пореден път пред вас и пред пловдивската 
общесвеност заявяваме тяхната зависимост от 
знаков пловдивски олигарх и най-вече от съг-
лашение със сегашния кмет от ГерБ Здравко 
димитров. категорично се разграничаваме от 
техните гласувания в местния парламент и зая-
вяваме, че те не отговарят на решенията на Град-
ската партийна организация на БСп в пловдив. 

ние, пловдивските социалистите, през по-
следните седмици чрез медиите изпратихме 
позиции относно пробива на водната палата и 
закупуването на зала "Строител", а новата група 
"Автентична лявае" за пореден път доказа своя-
та връзка с кмета и за пореден път се разграничи 
от Българската социалистическа партия. След 
като кметът беше изоставен дори от своите за 
редица емблематични сделки, ухаещи на нечис-
топлътност, в услуга се притекоха пак чуждите. 
май продажбата на политици е във вихара си! С 

тези си гласувания отново излъгаха хората, кои-
то през 2019 година ги подкрепиха и избраха.

С действията си в пловдивския общински 
съвет, тези съветници доказват, че политиче-
ското номадство е факт, същевременно про-
зират амбиции за самостоятелен политически 
проект, за което търсят своята легитимация. 
всички общински съветници от името на "БСп 
за България" са официално санкционирани с 
решение от 23.07.2022 г. на Градската конфе-
ренция на БСп - пловдив.

обръщаме се към вас, като председател на 
общинския съвет пловдив, да предприемете 
ефективни стъпки за премахване на името на 
партията ни БСп, от името на тази компроме-
тирана група. протестираме срещу това тези 
общински съветници да сформират група, която 
носи инициали БСп. не желаем такова петно! 
призоваваме ви да покажете, че пловдивският 
парламент е трибуна на достойни политици и 
общественици, а не на личности със спорен по-
литически морал, които работят за себе си, но се 
крият зад идеите и ценностите на БСп.  

С настоящата декларация ясно заявяваме 
публичната си позиция, която следва да бъде за-
четена от пловдивския общински съвет.

декларацията е приета и изпратена на осно-
вание чл. 46, ал. 4 от правилника за организация 
и дейността на пловдивски общински съвет.

Градски съвет на БСП-Пловдив

БСП - ПЛОВДИВ СРЕЩУ „НОВИТЕ ЛЕВИ” 
Д Е К Л А Р А Ц И Я 

Приета с Решение 8/14.11.2022 г. на ГС на БСП-Пловдив

За алчността на един олигарх *
Как„Международенпанаир-Пловдив”тръгнапостъпкитеналиквидацията

* Заглавията  
са на редакцията

Публикуваме позицията на ПГ на “БСП за България”,  
прочетена от парламентарната трибуна,  
във връзка с решението на Общинския съвет -  
Пловдив от 24 ноември т.г. за увеличението на дела  
на Георги Гергов в собствеността на панаира в Пловдив. 
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БОРИСГЕОРГИЕВ,
европейскишампионпобокс
ВИКТОРКАСЪМОВ,
продуцент
ВИОЛЕТАГЮЛМЕЗОВА,певица
НЕЛИПЕТКОВА,певица
Проф.д-рПАВЕЛСТОЕВ,,
директорнаНационалния
природонаученмузей
Проф.ПЛАМЕНКИРОВ,ръководител
накатедра“Конституционноправни
науки”вЮФнаСУ“Св.КлиментОхридски”
СОФИМАРИНОВА,певица
СТОЯНСТАЛЕВ,юрист,дипломатдоайенът на българските 

баси димитър Станчев ще 
чества 50-годишната си твор-
ческа дейност на сцената на 
Софийската опера на 10 де-
кември от 19 ч. в програмата 
са включени арии и ансамбли 
от опери на джузепе верди, 
джоакино росини, Франче-
ско Чилеа, Гаетано доницети, 
волфганг амадеус моцарт, 
джакомо пучини, научи 
дума от операта.

освен юбиляря в концер-
та ще участват венцеслав 
анастасов, атанас младе-
нов, Станислава момекова, 
Хрисимир дамянов, петър 
Бучков, Гергана русекова, 
Силвия тенева, диана васи-
лева, Цвета Сарамбелиева, 
мартин илиев, емил павлов, 
оркестър и хор на Софийска-
та опера, както и двтФ “та-
ласъмче”. диригент ще бъде 
паоло андреоли.

Забележителната кариера 
на димитър Станчев започ-
ва след дипломирането през 
1973 г. в нма “проф. панчо 
владигеров” при петър Щър-
банов и Чавдар Хаджиев, след 
което преминава през ярките 
превъплъщения на много и 
различни образи от класиче-
ския оперен репертоар.

интерпретираните с ярко 
актьорско и вокално майстор-
ство над 60 централни роли 

са удивявали почитателите 
му през годините и той е ос-
тавил ярка следа в репертоара 
на Софийската опера - в “ме-
фистофел” от Бойто, “Фауст” 
от Гуно, “ернани” от верди, 
като пимен и варлаам от 
“Борис Годунов” на мусорг-
ски, “дон Жуан” и “Сватбата 
на Фигаро” от моцарт, “евге-
ний онегин” и “дама пика” 
от Чайковски и др.

димитър Станчев участва 
активно и в изпълнения на 
кантатно-ораторни произве-

дения на Бах, Хендел, мо-
царт, верди, както и в творби 
от съвременни български и 
чуждестранни автори. пял е 
редом с роберто Скандюци, 
ренато Брузон, катя рича-
рели, Гена димитрова, асен 
Селимски, лиляна Барева и 
др. Гастролирал е със спек-
такли на Софийската опера в 
Япония и в различни театри 
на европа и америка. Стан-
чев продължава да участва в 
репертоара на театъра. С все-
отдайност играе и в спекта-

кли за малките зрители. тол-
кова дълъг творчески живот 
имат малцина оперни творци. 
именитият бас е удостоен с 
наградата “Златна лира” на 
Съюза на българските музи-
кални и танцови дейци.

ето какво споделя дими-
тър Станчев в навечерието на 
юбилейния си концерт: “Ха-
рактерното за моята кариера 
като оперен певец е, че вина-
ги съм преследвал целта си - 
да бъда най-добрият в ролята, 
която ми е поверена. Стро-
гостта е основно качество в 
работата ми. когато започна 
да работя даден образ, аз съм 
като войник - изпипвам всич-
ко от началото до края. 

...не съм изневерявал на 
Софийската опера, тъй като 
съм играл само на две други 
сцени у нас - плевенската и 
врачанската. от 1948 г. не-
изменно участвам в поста-
новки на Софийската опера. 

...наричат ме доайен на 
българските баси. Цели 5 
десетилетия не съм слизал 
от тази сцена, която обичам 
много. вярвам, че и публи-
ката ме помни и държи на 
мене. Благодаря на Бога, че 
съм здрав и толкова много го-
дини съм посветил, отдаден 
на оперното изкуство. дай, 
Боже, всекиму здраве и успех 
в работата!”

новите живописни творби на румя-
на вачева представя столичната галерия 
“лик” (ул. “лайош кошут” 37) до 20 де-
кември под наслов “родени от любов”.

румяна вачева е родена в София и 
рисува от дете. “Баща ми търпеливо и с 
голямо желание ми рисуваше анатомията 
на човешкото тяло и на животните. аз се 
захласвах и времето спираше, гледайки 

неговите рисунки”, разказва авторката.
“през целия ми живот рисуването ме 

е съпътствало, то за мен е страст, любов, 
необходимост като въздуха и водата, пра-
ви ме неописуемо щастлива, дава ми още 
един смисъл на живота. в картините оста-
вям част от моята душа, искам да направя 
света по-светъл, цветен, щастлив и всич-
ки да забравят своите проблеми, като се 

потопят в моята експлозия от багри.”
вечно критична към себе си и изисква-

ща, тя не се записва след приемането й в 
художествената гимназия, а решава да по-
мага на хората и се насочва към медицина-
та. редом с това участва в художественото 
оформление на здравен вестник в столична 
поликлиника. преломен момент в живота 
й е срещата с художника Стойчо Зерлиев 
- ръководител на център по изкуство. ру-
мяна има шест самостоятелни изложби, 
картини в Южна африка, италия, англия, 
Германия, Белгия, България и др.

Ана Пападопулу разказва 
историята на Фрида Кало

Жената, която 
рисува цветя, защото 
в картините те ни-
кога не увяхват, бор-
бената душа, превър-
нала страданието в 
изкуство. Няма човек, 
който да не се досети, 
че това описание от-
говаря на Фрида Кало 
- неповторимата лич-
ност, жена и творец, 
оставила най-цветна-
та следа в историята 
на световното изкуство с непокорния 
си дух и енергичен почерк. Днес нейната 
впечатляваща история зазвучава гръм-
ко в Storytel с гласа на актрисата Ана 
Пападопулу, която предава цялата бол-
ка, сила, талант и екстравагантност, 
превърнали Фрида в икона. “Фрида. Да 
живее животът!” от Кармен Домин-
го рисува с думи историята на една 
уникална личност, разказана от първо 
лице по личен, интимен и съкровен на-
чин малко преди смъртта да я превър-
не в легенда.

Концерт в музея 
„Борис Христов”

Псалми, фанта-
зии и танци от Никола 
Вале ще звучат в кон-
церта на Явор Генов 
- лютня, под наслов 
“Sacro-profanum”, 
на 5 декември от  
19 ч. в Музея “Борис 
Христов” в София. 
Входът е с покани. 
Събитието е от про-
грамата на Коледния 
салон.

Пиеса за вечните въпроси, 
които си задаваме

“При закрити врати” от Жан-Пол 
Сартр може да гледаме на 5 декември 
от 19,30 ч. в Сити марк арт център в 
София. Спектакъл за вината, прошка-
та, изкуплението, спасението и веч-
ността. Сблъсък между трима души 
с различни земни съдби, събрани в един 
привидно спокоен и красив ад. Всичко 
изглежда така, сякаш могат да “жи-
веят заедно поне 2000 години”, но така 
ли е в действителност? Дали има нуж-
да от специален ад, който да ни очаква 
след смъртта, или “Адът - това са дру-
гите”. Режисьор е Камен Коев, сцено-
графията е на Марияна Коева, музикал-
ната среда - на Ая Коева - виолончело, 
и Денислав Караатанасов - виолончело. 
Участват Тони Христова, Марияна 
Коева, Борис Коев, Здравко Здравков. 
Проектът е реализиран с финансовата 
подкрепа на НФ “Култура”.

СнимкаStorytel


Ана Пападопулу

СнимкаСитимаркартцентър

Явор Генов

Басът Димитър Станчев
с юбилеен концерт
именитиятпевецпразнува50годинитворческа
дейностнасценатанаСофийскатаопера

СнимкаСофийСкаопераибалет

„Родени от любов” са картините 
на Румяна Вачева в галерия „ЛИК”



губивреме 13
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понеделник
5 декември

отговоринакръстословицата

отброй235

Колко души 
работят във 

вашата фирма?
- Ами... 

половината...

воДоравно:
Рицари.Агар-агар.Радамес.Кавала.Вар.Ко-

мод. “Дарик”. Мим. Нилин /Павел/. Лине /Велта/.
Тиган. Ринит. Нат /Мари-Жозе/. “Деним”. Номер.
Ма. Санитар. Зонара /Йоан/. Елон. Манит. Ла.
Барон.Лавис.Кит.Сав.Данък.Кана.Тел.Безир.
Ратан.Кораб.Дири.Ток.Дирак/Пол/.Манас.Вок.
Кедър.Сако.Сакар.Танин.Ров.Арес.Ревер.Ни-
котин. Ваталин. Политик. Накити. Сол. “Наваро”.
Ерик.Наналал/Далпатрам/.Лилина/Мария/.

отвЕсно:
Пирамида.Асенова /Венка/.Ипон. “Цариге-

нерал”.“Кока-Кола”.“Лад”.Манилов.Карол/Луис/.
Рак. Нитон. Бод. Ретина. Лимон. “МАН”. Дерик.
Ситал. Емир. Лазарет. Нива. Сасолин. Маниба-
дар /Долгорин/.Кал.Динозавър.Кънев /Йордан/.
Сак.Нимоник.“Риванол”.“Рад”.Тенис.Рим.Нета.
Кавал.Рат.Карас.Ракел.Гарин/Ераст/.Катинар.
Лири. Калина Малина. Аконитин. Ракета. Атана-
сов/Георги/.Ника.



справочник14
2022

понеделник
5 декември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денятзапочва
09.05 СутринсъсСветовнотопър-

венствопофутбол
09.25 100%будни
11.00 Култура.БГ
11.30 ДнеснаСветовнотопървен-

ствопофутбол
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00“Румбата,азиРоналдо

“-детскитвфилм
13.55 Фестивалнаанимационното

кино:“Мосткъмграда”-ани-
мационенфилм

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома” -26-сериенанимаци-
оненфилм

14.45 “Звезден прах” - 24-сериен
твфилм.

15.10 “Снеженсвят”-твфилм
15.35 ОткрийПловдив-Къщитена

СтарияПловдив
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минути
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя
19.00 Последниятпечели-забав-

но-познавателнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.15 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
21.00 ФИФАСветовнопървенство

2022: Осминафинална сре-
ща-прякоотДоха

22.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

00.00 ФИФАСветовнопървенство
2022: Осминафинална сре-
ща/запис/

02.00 ФИФАСветовнопървенство
2022: Осминафинална сре-
ща/п/

04.00 Посветаиунас/п/
04.15 “Снеженсвят”- твфилм/п/
04.40 Бразди/п/
05.10 Ощеотденя
05.40 Телепазаренпрозорец

днес вторник сряда четвъртък

ПРеДИМНООБлАчНО ПРеДИМНООБлАчНО ПРеДИМНООБлАчНО ОБлАчНОСДъжД

максимални максимални максимални максимални

00.20“НашиятследобедсБСТВ”
/п/

01.30“Предизборностудио”/п/
02.25“Обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“Думатаеваша”/п/
05.15Документаленфилм
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“Обществоикултура”/п/
10.00ТВпазар
10.15“Предизборностудио”/п/
11.00ТВпазар
11.15Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00Документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10Документаленфилм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“Огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.56

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:елей”-се-
риал,eп.7

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.7

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Домашенарест” - сериал,
с.4еп.6

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.13

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45Информационенканал

00.20“Мъжко/женско”

01.05“Вдействителност”-твшоу

01.55“Некаговорят”-токшоу

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.13

6
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6C 11
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православенкалендар

св. сава освещени минал всички
монашескислужбисбезропотнопослу-
шаниеиусърдентруд

СветиСава,основателятнамногома-
настиривПалестинаиназнаменитаталав-
ра,известнаподнеговотоиме,серодилв
областтаКападокияпрезІVвекотбогатии
знатниродители.Порадинесъгласиемеж-
дуроднините,накоитобилоповереноне-
говотовъзпитаниепрезвременаслужеб-
нотопътуваненабащамувАлександрия,
той още 18-годишен се поселил в мана-
стир. Там получил образование, обикнал
монашеския живот и бил подстриган за
монах.желаейкидаслужинаБогавпо-
усамотено място, младият монах оставил
манастира,вкойтоживял,исеотправилза
Йерусалимдасепоклонинасветитеместа
идапосетипалестинскитепустинници.

По онова време на Изток бил прочут
със своя строг постнически живот препо-
добни евтимий Велики. Сава поискал да
постъпивчислотонанеговитеученици,но
евтимийгоповерилнаблажениТеоктист,
брат в съседния манастир. Като го бла-
гословил, преп. евтимий предсказал, че
Сава ще просияе в иноческия живот, ще

стане основател на обширна лавра и ще
бъде славен наставник на всички палес-
тинскиотшелници.

В Теоктистовия манастир Сава се
предализцяловслужбанаБогаиминал
всички монашески служби с безропотно
послушание и усърден труд. Като прека-
ралдванадесетгодинивманастира,Сава
пожелал по-голямо усамотение. Поселил
се веднапещераи тампрекарвалднии
нощивмолитваитруд.Работатамусесъс-
тояла в плетене на кошници, за които от
манастирамудавалихлябиплодове.Така
прекаралпетгодини,апослеотишълпри
преп. евтимий Велики. След смъртта на
тозивеликподвижникСаваживялизвест-
новремевЙорданскатапустиня, вмана-
стиранапреподобниГерасим.

с богатото наследство от майка си
сава построил манастири, болници и
станалдуховенръководителнаотшел-
ническитеобители

НопреподобниСаважелаелпълнаса-
мота,задаможевсецялодасепредадена
молитваибогомислие.Веднъж,катозаспал
следдългамолитва,всънясивидялангел,

който му посочил една пещера на онова
място,къдетосенамирализсъхналиятСи-
лоамскипоток.Савасеотправилкъмтова
място, намерил пещерата и се поселил в
нея.Тъйвпостояннамолитваисъвършено
уединениепрекаралняколкогодини.След
товапринегозапочналидаидватидруги,
които желаели тих и усамотен живот. По-
степенноцялатадолинанаСилоамскияпо-
токсезаселилаотпустиножители.

Следмногогодини,прекаранивпалес-
тинската пустиня, Сава имал радостта да
видимайкаси,която,следкатоовдовяла,
се поселила в женски манастир близо до
Йерусалим. Като получил след нейната
смърт богато наследство, Сава построил
няколкоманастираиболници,основалдве
страноприемници-еднавЙерихон,адруга-
таприпещерите,изкоитовечесеоформи-
лалавратаилиголемиятманастир.Внего
сесъбралимногобратяийерусалимският
патриарх поставил Сава за духовен ръко-
водител на отшелническите обители. Той
поучавалбратятасдумиисъссвояпример,
учел ги на кротост, смирение, безмълвие,
упованиенаБогаинапълноотречениеот
собственатасиволя.Починалтиховпеще-
ратасина94-годишнавъзраств533г.

Църкватапочитана5декемврипреп.саваосвещени.преп.нектарийБитолски

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Обстановката ще е спо-
койна и ще се отрази бла-
гоприятно на отношения-
та от всякакъв характер.

Ориентирайте се към 
най-икономично изра-
зходване на средствата, 
за да няма изненади.

Ще разполагате с доста 
повече време за себе си, 
за близките, за почивка и 
развлечения. 

Пред вас ще се открият 
нови перспективи, въз-
ползвайте се максимално 
и без колебание.

Заниманията преоблада-
ващо ще са колективни и 
ще бъдете удовлетворе-
ни от резултата.

Отстоявайте интереси-
те си и не позволявайте 
на никого да навлиза в 
личната ви територия.

Ако сте започнали нов 
проект, работете ак-
тивно, защото денят е 
много успешен за вас.

Вероятно е да ви нато-
варят с допълнителни за-
дължения, но ще е свър-
зано и с добри приходи.

Предстоят отговорни 
разговори с деловите ви 
партньори, които ще за-
вършат положително.

Предстои ви сложно за-
дание. Възползвайте се 
от препоръките на по-
квалифицирани колеги.

Днес действайте ак-
тивно, последователно, 
самостоятелно и без да 
влагате излишни емоции.

Близки хора ще ви за-
радват с неочаквано и 
приятно предложение за 
предстоящите празници.
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лудогорец е последният 
1/4-финалист за купата на Бъл-
гария. Шампионите обърнаха 
левски с 2:1 в супердербито от 
тази фаза. така на своя стади-
он в разград 11-кратният шам-
пион елиминира носителя на 
отличието за миналия сезон. 
всичко по-интересно се слу-

чи в заключителната третина 
на мача. Уелтон (61) изведе 
“сините”, но игор тиаго (69) 
изравни с първото си докос-
ване на топката. Бразилецът 
си беше в засада, но реферите 
това го подминаха. после с 
далечен удар и грешка на вра-
таря пламен Андреев Бернард 
текпетей (79) донесе пълния 
обрат за шампионите. с мощен 
изстрел с левия крак африкане-
цът прати топката под плонжа 
на капитана на “сините”.

в последната минута гос-
тите изпуснаха златен шанс да 
пратят мача в продължения. 
реферът Георги давидов по-
лучи сигнал в слушалката от 
вАр-арбитрите за игра с ръка 
на оливие вердон. той отиде 
на монитора край терена и въ-
преки че при сходна ситуация 
не отсъди такова нарушение 
за домакините, даде дузпа за 
левски. Зад топката застана 
централният бранител Хосе 
кордоба, който стреля над 
рамката. в добавеното време 

Цунами центрира за патрик-
Габриел Галчев (96), който 
стреля с глава, но над вратата.

така по всичко изглежда, 
че този сезон тимът на мъри 
стоилов остава без трофей. в 
класирането “сините” зимуват 
на 14 т. от лидера ЦскА.

“покри ни късметът, че из-
пуснаха дузпа. първото лев-
ски ни натисна доста, трудно 
излизахме от половината си. 
съперникът беше агресивен, 
пресираха ни добре”, каза ки-
рил десподов.

“ключът беше нашият глад 
и жажда за успех. всички иг-
рачи показаха кураж, характер 
и енергия. имахме много про-
блеми вътре в отбора”, призна 
треньорът на лудогорец Анте 
Шимунджа.

“въпреки тежкия про-
тивник, отборът изглеждаше 
добре. разликата бе, че лудо-
горец си вкара положенията, 
а ние изпускахме множество 
ситуации.

общо взето като игра и 

като желание имаше нужната 
амбиция, но може би ни липс-
ва организация. направихме 
прекрасна година. създадо-
хме отбор, който не се притес-
нява да играе футбол и да се 

надиграва с всеки противник. 
спечелихме и трофеи, и някои 
евромачове, това ни са въз-
можностите. не знам дали има 
бъдещ инвеститор, надявам се 
да има”, обяви стоилов. 

глЕдаЙтЕ

БаскетБол
по Макс спорт 2
19.00 Цска - Черноморец
по Евроспорт 2
снукър
13.00 Шампионат 
на обединеното кралство

накратко

 
тодор Янчев  
пое спортист св

тодор Янчев е новият треньор 
на спортист св. ръководството на 
втородивизионния клуб и бившият 
капитан на Цска се договориха за 
съвместна работа. негов помощник 
ще бъде стойчо Младенов-млад-
ши, а за вратарите ще се грижи 
стефано кунчев. Последните го-
дини Янчев беше част от екипа на 
стойчо Младенов-старши, който 
приключи с треньорството. "Дой-
де моментът, в който да направя 
следващата крачка в треньорската 
кариера. смятам, че като помощ-
ник на стойчо Младенов, натрупах 
изключителен опит и сега се на-
дявам да го пренеса и в самосто-
ятелната си работа", каза Янчев. 

Марица пд с шеста  
чиста победа

неизменните волейболни шам-
пионки Марица Пд победиха левски 
с 3:0 гейма (15, 24, 25) в софия в 
мач от 6-ия кръг в национална во-
лейболна лига Демакс. Маричанки 
нямат загубен гейм през сезона. Ива 
Дудова и Добрина Христоскова от-
белязаха по 12 т., а Виктория коева 
добави 11. най-резултатна в мача 
бе Микаела стоянова (левски) с 16 
т. Марица води с пълен актив от 18 
т. левски е четвърти с 11 т.

тайсън Фюри нокаути-
ра дерек Чисора и защити 
титлата си в тежка катего-
рия на световния боксов 
съвет (WBC). двубоят меж-
ду британците на “тотнъм 

стейдиъм” беше прекратен 
в края на десетия рунд след 
тотално превъзходство на 
шампиона.

това е трета победа за 
34-годишния Фюри срещу 

стария му приятел. пре-
дишните му два успеха над 
Чисора бяха през 2011 и 
2014 г.

пред 60 хиляди зрители 
шампионът показа класата 
си и изцяло доминираше 
още от самото начало на 
мача, но 38-годишният Чи-
сора се бори смело. Фюри 
вече има 33 победи и 1 ра-
вен. Чисора допусна четвър-
то поражение в последните 
си пет двубоя. единствено 
през лятото той победи на-
шия кубрат пулев.

очаква се догодина 
Фюри да се изправи в мач 
срещу олександър Усик, 
шампион в четири от петте 
версии в тежка категория. 
Украинецът беше в ложите 
на стадиона, след което се 
качи на ринга.

“дайте ми това зайче 
Усик. Готов съм и искам 
да се изправя срещу него. 

Хайде да дадем на феновете 
един шампион. той не е ле-
сен боксьор за разгадаване и 
очаквам с нетърпение това 
предизвикателство. искам 
да се бия с истински мъже. 
Усик дойде тук и застана 
срещу мен. в ранглистата 
на тежка категория има един 
№1 - аз, и после още трима 
– Усик, джо джойс и дион-
тей Уайлдър. сложете ги в 
шапка и теглете. Ако аз се 
бия с Усик, може джойс да 
се бие с Уайлдър. Ще бъде 
фантастично”, каза Фюри.

“мачът на Фюри беше 
добър спаринг. не му казах 
нищо на ринга, а само го 
гледах в лудите очи. Цели-
ят свят иска следващият ми 
мач да е с Фюри и трябва 
да го направим за всички 
фенове. искам да обединя 
всички пояси и не мисля, 
че ще има проблем с IBF”, 
обяви Усик.

Тайсън Фюри пак смачка Чисора

тайсън Фюри целува Дерек Чисора (вдясно),  
след като го нокаутира в лондон

Снимкаlevski.bg

левскарят Вендерсон Цунами (вдясно) и Бернард текпетей  
от лудогорец се борят за топката на мача в разград

Лудогорец детронира Левски
„Орлите”запървипътелиминират„сините”закупата

рЕзултати

1/8-финали
лУДОГОРЕЦ - левски 2:1 

0:1 Уелтон (61) 1:1 тиаго (69) 
2:1 текпектей (79); СлаВиЯ 
- Ботев Пд 2:1 0:1 ману (16) 
1:1 добрев (18) 2:1 нгена (52); 
ЧЕРнО МОРЕ - локо Пд 3:1 
0:1 карагарен (37) 2:1 курьор 
(45+1 и 66) 3:1 Ангелов (90+3); 
Берое - ЦСКа 1948 0:2 0:1 
сердюк (53) 0:2 колев (90+3); 
Септември - ЦСКа 1:2.
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По БНТ 1 
и БНТ 3
9:05 Сутрин със Световното
20:15 и 22:55 Трето полувреме
21:00 Бразилия - Корея

По Диема 
и Диема СПорТ 3
16:00 и 18.55 “Като за световно”
17:00 Япония - Хърватия

Гледайте

АбонАмент

2023
Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

Резултати

1/8-финали
нидерландия - СаЩ 3:1 1:0 де-

пай (10) 2:0 Блинд (45) 2:1 райт (75) 
3:1 дъмфрис; аржентина - австра-

лия 2:1 1:0 меси (35) 2:0 Алварес (57) 
2:1 Фернандес (77-авт); снощи: Фран-

ция - полша; Англия - Сенегал; днес, 
17.00: Япония - Хърватия; 21.00: Бра-

зилия - република Корея; утре, 17.00: 
мароко - испания; 21.00: португалия 
- Швейцария.

Аржентина се класира на 1/4-финал 
на Световното. лео меси и компания 
срещнаха неочаквани трудности, но 
все пак сломиха Австралия с 2:1. Така 
“гаучосите” стигнаха за девети път до 
фазата на най-добрите осем отбора.

на стадиона в Ал раян лео меси 
(35) откри, а Хулиан Алварес (57) 
внесе за малко спокойствие в лагера 
на “албиселете”. последните минути 
обаче бяха напрегнати, след като енцо 
Фернандес (77) си вкара автогол. до 
края “кенгурата” натискаха, а най-го-

лемият пропуск направи резервата на 
Австралия Гаранг Куол, който в седма-

та минута на добавеното време очи в 
очи с емилиано мартинес не успя да 
го преодолее.

мачът беше паметен за меси - 
№1000 в богатата му кариера. Само 
малцина са стигнали до тази бройка. 
7-кратният носител на “Златната топ-

ка” има внушителните 789 попаде-

ния и 348 асистенции. Така меси има 
директен принос за общо 1137 гола в 
кариерата. Това означава, че Бълхата 
бележи по гол на всеки почти 104 игро-

ви минути. Ако към попаденията се 
причислят и асистенциите му, то лео 
прави едното от двете на всеки 72 мин. 
За 1000 мача той има 683 победи, 191 
равенства и 126 загуби. в тях аржен-

тинецът е спечелил изумителните 41 
трофея на клубно и национално ниво. 
За Аржентина лео има 169 срещи, в 
които е вкарал 93 пъти и е асистирал за 
още 53. в 778 мача за Барселона меси 
е записал 672 гола и 303 асистенции. 
За пСЖ, чийто футболист е в момента, 
нападателят е вкарал 23 пъти и е подал 
за още 29 в 53 двубоя.

“важното е, че продължаваме. Ко-

гато работим като колектив, можем 
да стигнем далеч. никой не иска да 
си тръгва оттук. Започнахме трудно в 
този турнир и става все по-трудно. рад-

вам се, че контролирахме мача. играх-

ме по-добре от съперника. можехме 
да отбележим и още голове. имаше 
леко отпускане в последните 15 мину-

ти и ни върнаха един гол, но в края и 
ние имахме още шансове. Беше тежък 
мач”, каза меси.

Той задмина легендарния диего 
марадона по голове за Аржентина на 
световни финали. нападателят на пСЖ 
вече има девет попадения. пред него е 
само Габриел Батистута с 10.

Бълхата подобри рекорда на еква-

дореца иван Уртадо за южноамерика-

нец с най-много мачове за страната си. 
Той има вече 169 двубоя за Арженти-

на. Според ФиФА световният рекорд 
се държи от Бадер Ал-мутве, който 
има 196 мача за националния тим на 
Кувейт.

СниМкаБТа

Лео Меси (№10) открива 
резултата за победата 
на Аржентина над Австралия

Кралят на футбола 
пеле остава в стабилно 
състояние и се повлия-

ва от лекарските грижи. 
Това обявиха от болни-

цата в Сао пауло, където 
е настанен 82-годишната 
футболна легенда, както 
и от неговия екип.

първоначално в бра-

зилски медии се появиха 
тревожни информации 

за едсон Арантес до на-

шименто, че тялото му е 
спряло да реагира на хи-

миотерапията.
"приятели, искам да 

успокоя всички и да ос-

танете позитивни. Силен 
съм и с много надежда. 
Следвам лечението си, 
както обикновено. имам 
голяма вяра в Бога и вся-

ко послание на любов, 

което получавам от вас 
по целия свят, ме зареж-

да с енергия. и да гледам 
Бразилия на световното 
първенство по футбол 
също", гласи съобщение 
в инстаграм, публикува-

но от екип на звездата.
от болница "Алберт 

Айнщайн" в Сао пауло 
съобщиха, че пеле е с ре-

спираторна инфекция.

Звездата на Бразилия Неймар се забавлява, след като поднови 
тренировки. Очаква се стрелецът да играе днес срещу Корея

нидерландия про-

дължава да доминира на 
Световното. “лалетата” 
са първият 1/4-финалист, 
след като биха САЩ с 3:1. 
Така тимът на луис ван 
Гаал намери място сред 
осемте най-добри тима в 
света, само четири години 
след огромното разочаро-

вание. през 2018-а тимът 
дори не успя да се класи-

ра за шампионата в русия. 
Сега обаче “лалетата” от-

ново са сред най-добрите, 
а това се случва неизмен-

но при последните им три 
участия на финали. в Ка-

тар нидерландците зала-

гат на практичен футбол и 

убийствена ефективност.
“можем и по-добре. ви-

дяхме фантастични голове, 
особено третият. нашият 
план е да създаваме прос-

транства и да ги използ-

ваме добре, но можехме 
да се справим и по-добре 
в някои ситуации, когато 
владеем топката. Често я 

губим без причина и в това 
отношение трябва да бъ-

дем по-добри. в противен 
случай няма да станем све-

товен шампион, а всички 
искаме това. 1/4-финал не 
е зле, но търсим класиране 
на финал”, каза ван Гаал. 

Тимът му е в серия от 
19 мача без загуба.

Аржентина 
стигна 1/4-финал
ЛеоМесис1000мачавбогататасикариера

нидерландия доминира в Катар

Пеле се възстановява в болница


